
 

 
 
 

YÜKSEK DİVAN KURULU’NUN 

26 NİSAN 2025 TARİHİNDE YAPILAN 

TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Kulübümüzün olağan Yüksek Divan Kurulu Toplantısını açıyorum. Sizleri, Devletimizin 

kurucusu Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk ve silah arkadaşlarının, Devlet ve millet uğruna 

şehit olmuş kahramanlarımızın eski Başkanlarımızdan, yöneticilerimizden, sporcularımızdan, 

teknik adamlarımızdan, üyelerimizden ebediyete göçmüş olanların aziz hatıraları önünde saygı 

duruşuna, ardından İstiklal marşımızı gür ve yüksek bir sesle okumaya davet ediyorum. 

Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanımız Sayın Ali Koç, Sayın yönetim kurulu üyelerimiz, 

denetleme kurulu sayın başkan ve sayın üyeleri, toplantımıza katılan sayın kurul başkanları ve 

sayın üyeleri, sayın yüksek divan kurulu üyeleri, sayın kulüp üyelerimiz, sayın basın 

mensupları, sayın misafirlerimiz, Nisan ayı olağan genel kurul divan kurulu toplantımıza hoş 

geldiniz. Konuşmama başlarken geçtiğimiz günlerde kutladığımız Ulusal Egemenlik ve Çocuk 

Bayramının yüce milletimize kutlu olmasını bir kere diliyor, bu vesile ile Cumhuriyetimizin 

kurucusu Ulu Önder Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve silah arkadaşlarının aziz hatıralarını bir 

kere daha rahmet, minnet ve saygı ile anıyoruz. Geçtiğimiz günlerde İstanbul merkezli yaşanan 

ve artçıları hala süren deprem afeti dolayısıyla tüm İstanbullulara geçmiş olsun dileklerimizi 

sunuyoruz.  

Değerli hazirun, önümüzdeki hafta, Kulübümüzün kuruluş yıldönümünü. 3 Mayıs tarihi Gazi 

Mustafa Kemal Atatürk’ün Kulübümüzü ziyaret ettiği tarihtir. Bizler, Atatürk’ün yolundan giden 

Türkiye’nin en büyük sivil toplum kuruluşu olarak, Atatürk’ün Kulübümüzü ziyaret ettiği 3 Mayıs 

gününü, Kulübümüzün kuruluş günü olarak kutluyoruz. 3 Mayıs 2025, Kulübümüzün 

kuruluşunun 118.nci yılı, Atatürk’ün Kulübümüzü ziyaretinin 107.nci yılı olacaktır. Ne mutlu 

bize. Diliyorum ki hem Kulübümüz, hem yolundan gittiğimiz Atatürk Türkiye’si sonsuza kadar 

payidar olur.  

Değerli Fenerbahçeliler, amatör şubelerimiz, artık klasik hale geldiği üzere, başarılı bir sezonu 

daha geride bırakıyorlar. Her sezon olduğu gibi bu sezon da tüm finallerin bir tarafından bizim 

takımlarımız var. Tüm takımlarımızın sporcularını, teknik ekiplerini, şube kaptanlarını ve 

sorumlu yöneticilerini tebrik ediyorum. Profesyonel futbolda ise takımımız, hayal ettiğimiz 

sonuçları maalesef bir türlü elde edemiyor.  
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Geçtiğimiz hafta sonu futbol takımımız bizlere büyük bir hayal kırıklığı yaşattı. Futbol takımımız 

mutlak favori olarak çıktığı Kayserispor maçında hiç de beklemediğimiz bir puan kaybı yaşadı 

ve şampiyonluk şansını mucizelere bıraktı. Üst üste 10 sezondur ligde şampiyon 

olamıyoruz. Futbolda yaşadığımız bu olumsuz durumu, camiamızın tepkilerini ve 

hassasiyetlerini göz önünde bulundurmak suretiyle tartışmamız gerektiğine inanıyorum. Biz 

Fenerbahçeliler, Fenerbahçe’yi hayatımızın merkezine koymuş insanlarız. Bizler sportif 

sonuçlardan bağımsız olarak Fenerbahçe’ye tutku ile bağlıyız. Sayın Aziz Yıldırım’ın Metris 

zindanında haykırdığı çok önemli bir söz vardır. “Biz hayatta bir gün daha Fenerbahçeliyim 

demek için var oluruz ve yaşarız. Bir gün daha Fenerbahçeli olmak için nefes alırız.”  Bu 

açıdan baktığımızda; Fenerbahçe, bizim için sportif sonuçlardan ve kupalardan bağımsız 

olarak çok değerlidir. Ancak futbolda hayal kırıklığı yaşattığımız milyonlarca taraftarımıza ve 

özellikle de çocuklarımıza; sorumlu insanlara yakışan açıklamalar yapmak, onlara yaşattığımız 

üzüntülerin sorumluluğunu da üzerimize almayı bilmeliyiz. Fenerbahçe direniştir, isyandır. 

Fenerbahçeliler kaybetmeyi hiçbir şekilde kabullenmez ve hayatlarının her anını direniş ruhu ile 

yaşarlar.  Bu yüzden bugün yapacağımız divan kurulu toplantımızın ve bu toplantıdan çıkacak 

sonuçların bu yüksek değerlere ve duruşumuza uygun olması gerekmektedir. Sezon başında 

yapılan seçimlerin ardından; camiamızın en büyük beklentisi bölünmüş, parçalanmış, saflara 

ayrılmış Fenerbahçe’nin birleşmesiydi. Camiamızın bu güçlü arzusuna, ihtiyaç duyduğumuz 

anda, efsane başkanımız Sayın Aziz Yıldırım da Başkanımız Sayın Ali Koç da hiçbir kişisel 

çekince koymaksızın kulak vererek bir araya geldiler. Geçmişin kırgınlıklarına sünger çektiler. 

Karşılıklı fikir alışverişi ile Fenerbahçe’nin geleceği için önemli bir birliktelik ortaya koydular.  

Bu şekilde camiamızın beklediği birlik beraberlik sağlanarak iç cephemiz tahkim edilmiş oldu. 

Bu andan itibaren elimizden geldiğince gücümüz yettiğince, her birimiz, yaratılan birlik ve 

beraberliğin sürdürülmesi için muazzam bir çaba harcadık. Yönetimimizin sadece dış cephe ile 

olan mücadeleye odaklanmasını sağlayacak ortamın oluşması için birlik beraberlik içinde 

topyekûn mücadele ettik. Taraftarlarımız da Başkanlarımızın bu gayretine sessiz kalmadılar ve 

onların liderliğini yaptığı birlik beraberlik çabalarına destek oldular. Deplasmanda, sahamızda, 

puan ya da skor olarak geri düştüğümüz her anda tek vücut olarak takımlarını desteklediler. Bu 

şekilde nice geri dönüşlere şahit olduk. Taraftarımız her sezon olduğu gibi bu sezonda 

takımlarına çok inandılar ve asla vazgeçmediler. Bugün, futbolda ortaya çıkan, hiç de hayal 

etmediğimiz sportif sonuç, camiamızın haklı eleştirilerine ve tepkisine neden olmuştur. Bu 

noktada, bugün yapılacak toplantımızda, üyelerimizin Kulübümüz ve özellikle futboldaki 

bugünkü durumumuz ile ilgili samimi düşüncelerini ortaya koyması, bu düşüncelerin 

demokratik bir ortamda tartışılması ve neticede üyelerimiz tarafından ortaya konan düşünce ve 

eleştirilere yönelik olarak yönetimimiz tarafından makul, sorunların çözümüne yönelik,  
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yönetsel bir cevabın verilmesi, büyük çabalarla oluşan birlik ve beraberliğimizin sürdürülmesi 

adına son derece önemli olacaktır. Burası Fenerbahçe Spor Kulübü’nün senatosudur. 

Üyelerimiz, bugün, burada, camiamızın sesi olmalı, eleştirilerini, fikirlerini ortaya koymalı, 

Kulübümüze faydalı olacak çözüm önerilerinde bulunmalıdır.  Yönetimimiz de kendilerine 

yapılan bu eleştiri ve önerileri olgunlukla karşılayarak cevaplarını ve buna yönelik olarak 

Kulübümüzün geleceği ile ilgili yönetsel düşüncelerini camiamızla paylaşmalıdır. Bugün burada 

üyelerimiz tarafından ileri sürülecek yapıcı öneriler ve eleştiriler sonrasında da yönetimimizin 

camiamızın tüm bireylerinin futbolda canı gönülden arzu ettikleri başarıya Kulübümüzü 

götürecek yönde alacakları yönetsel kararlarla ilgili açıklamalar, Fenerbahçe Spor Kulübü’nün 

gelecekteki iyiliğine ve yararına olacaktır. Bugün kişisel faydanın değil, ortak faydanın 

sağlanması için yapılacak öneriler, eleştiriler ve alınacak kararlar yarınlarda bu öneri ve 

kararlarla anılmamıza vesile olacaktır. Bu yüzden bugün yapılan divan kurulu toplantımız tarihi 

öneme haizdir ve tarih bu toplantıda yapılan konuşmaları yazacaktır. Umuyor ve diliyorum ki 

bugün, bu toplantıda, Fenerbahçe’ye olan sonsuz bağlılığımız ve sevgimizle, ortaya 

koyacağımız güçlü irade, Fenerbahçemizi futbolda hak ettiği eski parlak günlerine 

kavuşturacak, pozitif bir enerjiye en kısa sürede dönüşecektir. Bu, bizim gelecek nesillerin 

Fenerbahçeli olmasını sağlamak için üzerimize düşen en asli görevimizdir. Bu yolda 

harcayacağımız çaba ve çalışmalarımızın Fenerbahçe’mize hayırlı olmasını diliyorum. 

 

Yüksek Divan Kurulu üyelerimizden Ali Kaya Enişte toplantı gündemine geçilmeden önce, 

Kulüp Başkanımız Sayın Ali Y. Koç ile üyelerimiz arasında yapılacak bir soru cevap şeklinde 

toplantı gündemine başlanması önergesinde bulundu. Yüksek Divan Kurulu Başkanımız Sayın 

M. Şekip Mosturoğlu, Başkanlık Divanı olarak toplantıya gündeme bağlı devam etmeyi uygun 

gördüğünü belirterek önergeyi üyelerin oyuna sundu. Üyelerimiz de toplantının gündeme bağlı 

kalınarak devam edilmesine oy birliğiyle karar verdiler. 

 

 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Çağlar Özdemir 

Sizlerden, vefat eden üyelerimizin anısına isimlerini okurken ayağa kalkmanızı rica edeceğim.  

Mehmet Burak Yücel, Erdoğan Gürbüz, Ahmet Çetin Ünal, Necdet Erk, Hüseyin Topal, Rıza 

Çebi, Sencer Güneşsoy, Nüket Arman, Tevfik Fikret Erol Demiroma, Necdet Altınok, Doğan 

Kandemir, Fazıl Mehmet Yıldırım, Mustafa Başaran, Nejdet Tolga, Mustafa Halit Özaydın, Fikret 

Eriç, Sadık Oğuz Maliki, Güneş Çapa 

Değerli üyelerimizin mekanları cennet olsun. (Liste tutanağa eklidir.) 
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Yüksek Divan Kurulu Sekreteri Mehmet Levent Hataylı 

Saygıdeğer Fenerbahçeliler, sizlere üç adet duyuru okumak istiyorum. 

Birincisi, 3 Temmuz mağduru Fenerbahçe futbol A takımımızın değerli eski kaptanı Sayın Bülent 

Uygun‘un kıymetli kızı sevgili Almina Tude‘nin vefatını büyük üzüntüyle öğrenmiş bulunuyoruz. 

Almina kızımıza Allah’tan rahmet başta Bülent kaptan ve ailesi olmak üzere tüm sevenlerine 

sabırlar diliyoruz. Başları sağ olsun. 

İkinci duyurumuz, kulübümüzün eski sporcularından voleybol ve basketbol ve eski disiplin kurulu 

üyelerinden yüksek divan kurulu üyemiz Sayın Güneş Çapa’nın da vefatı duyurulmuştur. 

Merhumun cenazesi 27 Nisan 2025 pazar günü saat 11:30’da Dereağzı Lefter Küçükandonyadis 

Tesisleri’nde tören düzenlenerek kaldırılacaktır bu konuda da bilgi vermek isteriz. 

Ve üçüncü olarak, 2 Mayıs 2025 Cuma günü çok kıymetli basketbolcumuz rahmetli Halil 

Dağlı’nın vefatının ikinci yıldönümüdür bu konuda da sizlere bilgi vermek istedim, saygılarımla. 

 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Elizabet Uğurlu 

Hepiniz hoş geldiniz. 15.02.2025 – 26.04.2025 tarihleri arasında aramıza katılan yeni üyelerimizi 

okuyorum diyerek 110 yeni katılan üyemizin ismini okumuştur. 

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Değerli hazirun, okunan üyelerimiz ile birlikte mevcudumuz 5273’e ulaştı. Önemli bir açıklamada 

bulunmak istiyorum. Bugün toplantı salonumuzda sadece Yüksek Divan Kurulu üyelerimiz var. 

Salonumuz yetmedi. Normalde Genel Sekreterliğimiz her toplantıda 40 ila 60 arası ortalama 

üyemizin toplantıya katılmasını sağlıyordu. Maalesef yerimiz yeterli olmadığı için bugün dışarıda 

onları misafir ediyoruz. Genel Sekreterimize de bu organizasyon için çok çok teşekkür ediyoruz. 

Bilginize arz ediyorum. Şimdi gündemimizin 6. maddesi olan 40-50 yıllık üyelerimize plaketlerini 

takdim edeceğiz. Başkanım, sizi buraya davet ediyoruz. 

 

 

40 yılını dolduran üyelerimiz; 

Ertuğrul Can Akbulutlu, Çağlar Özdemir, Hüseyin Aytunç Eraslan, Bahattin Erol Turhan, 
Nurettin Orno, Eren Oras, Mustafa Orhan Taşanlar, Dilay Akçadağ, Feriha Gazioğlu, Özgür 
Park 

 

 

50 yılını dolduran üyelerimiz; 

Mehmet Selami Güçnar 
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Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Gündemimizin 7. maddesinde Yönetim Kurulu Faaliyet Raporunun okunması var. Genel 

Sekreterimiz Sayın Burak Kızılhan’ı kürsüye davet ediyorum. 

Fenerbahçe Spor Kulübü Genel Sekreteri Burak Ç. Kızılhan 

Sayın Başkanım, Sayın Divan Kurulu Başkanım, Değerli Divan Kurulu Üyelerimiz, ekranları 

başında bizleri takip eden kıymetli taraftarımız, hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

Geçtiğimiz çarşamba günü yaşadığımız, deprem dolayısıyla bir kez daha tüm halkımıza 

geçmiş olsun dileklerimi paylaşmak istiyorum. Dün kaybettiğimiz, Fenerbahçemizin, hem kadın 

basketbol hem de kadın voleybol takımlarında forma giyen Güneş Çapa’ya Allah’tan rahmet; 

değerli ailesine ve camiamıza başsağlığı diliyorum. Efsanelerimizden Güneş Çapa için yarın 

saat 11.30’da, Dereağzı Tesislerimizde cenaze töreni yapılacaktır. Eski futbolcularımızdan 

Bülent Uygun’un değerli kızı Almina Tude’ye de başsağlığı dileklerimizi iletiyorum, Allah rahmet 

eylesin. Geçtiğimiz günlerde 105. yılını kutladığımız, Ulu Önderimiz Gazi Mustafa Kemal 

Atatürk’ün, dünya çocuklarına armağanı olan, 23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı 

vesilesiyle; Cumhuriyetimizin kurucusu Atamızı bir kez daha minnet ve şükranla andık, tüm 

çocuklarımızın bayramını kutladık. Bir kez daha vatanımız için canlarını vermiş, tüm 

şehitlerimizi sonsuz saygı ve minnetle anıyor, çocuklarımıza bu güzel ülkede umut dolu bir 

gelecek diliyorum. Fenerbahçe Spor Kulübü olarak yoğun gündemlerden geçtiğimiz bir dönem 

yaşadık. Göreve geldiğimiz ilk günden itibaren Başkanımız Ali Koç’un liderliğinde, 

Fenerbahçemizin tek bir kuruşuna dahi sahip çıkma, attığımız her adımı bu hassasiyette atma 

refleksi ile şeffaflık, sorumluluk ve sürdürülebilirlik anlayışıyla hareket ettik. Ülkemizde, 

kulüplerin ve Fenerbahçemizin, finansal olarak mücadele ettiği zorlu tablolar içerisinde, hem 

faaliyetlerimizi sürdürmek hem de Kulübümüzün geleceğini kurtarmak adına pek çok adımlar 

attık, atmaya da devam ediyoruz. Bu adımlardan biri olarak, 11 Nisan’da hayata geçirdiğimiz 

Futbol A.Ş.'deki %4,8 oranındaki hisse satışıyla ilgili de camiamızdan ve kamuoyundan çeşitli 

görüş ve yorumları dikkatle takip ettik. Eleştirileri dinledik, değerlendirdik. Yönetim olarak, 

Fenerbahçemizin ekonomik yapısını her geçen gün daha güçlü kılmak adına gösterdiğimiz 

çabayı ve atılan adımların arkasındaki gerçekleri, aile buluşmamız olarak gördüğümüz bu 

toplantımızda sizlerle ve camiamızla açık ve net bir şekilde paylaşmak istiyoruz. 

Bu kapsamda; konuya ilişkin tüm detayları Başkan Vekilimiz Sayın Erol Bilecik yapacağı 

sunumla siz değerli üyelerimizle paylaşacak. Geçen sene çalışmalarımızı hızlandırdığımız ve 

birkaç hafta önce son şeklini alan arsa, arazi ve tesislerimizle ilgili süreçlere yönelik olarak da 

camiamızı bilgilendireceğiz.  
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Bu konuda Asbaşkanımız Sayın Hamdi Akın sizlerle detaylı bilgileri paylaşacak.  

Sayın Yüksek Divan Kurulu Üyelerimiz, Şube Sorumlularımızın 3 aylık bilgileri içeren, olimpiyat 

dönemine yönelik atılan adımları anlatan raporları hep beraber izleyeceğiz. Ben bunlara ek 

olarak, Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol ve Fenerbahçe Opet Kadın Basketbol Takımlarımız 

için ayrı bir parantez açmak istiyorum. Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımımız, 2025 

ING Türkiye Kupası finalinde Beşiktaş’ı mağlup ederek bu önemli kupayı 9. kez müzemize 

getirdi. Takımımız, Turkish Airlines EuroLeague’de normal sezonu ikinci sırada tamamladı. 

Play-off turundaki rakibimiz, Fransız temsilcisi Paris Basketbola karşı kendi sahamızda 

oynadığımız ilk iki karşılaşmayı kazandık. Şimdi gözümüz, Fransa’daki üçüncü maçta. Oradan 

da galibiyetle ayrılarak inşallah Abu Dhabi’de düzenlenecek Final Four’da yerimizi alacağımıza 

yürekten inanıyoruz. Fenerbahçe Opet Kadın Basketbol Takımımız, ING Kadınlar Basketbol 

Süper Ligi’ni şampiyonlukla tamamladı. EuroLeague Women’da ise Avrupa üçüncüsü 

oldu. Avrupa’nın zirvesinde yer almaya alışık olan Kadın Basketbol Takımımız, bu sezon ne 

yazık ki üst üste 3. kez sahip olmak için yola çıktığı bu yolda hedefine ulaşamadı. Fenerbahçe 

Opet Kadın Basketbol takımımız gibi, Avrupa’da başarı hedefiyle yola çıkan, bütçesi ve 

kadrosu bu şekilde belirlenen Fenerbahçe Medicana Kadın voleybol takımımız da bu hedeften 

maalesef uzak kaldı. Gelecek sezon Takımlarımızın zirve yolunda hedeflerine yürüyeceklerine 

inancımız tam. En önem verdiğimiz ve disiplinle yaklaştığımız konulardan biri olan, 

sponsorluklara yönelik olarak; sizlerin huzurunda, sezon boyunca yanımızda yer alan ve 

neredeyse tüm branşlarımızın formalarında boş sponsorluk mecrası bulunmamasına vesile 

olan, iş ortaklarımıza sonsuz teşekkürlerimi iletmek istiyorum. Önümüzdeki sezonda, aynı 

başarıyı tüm branşlarımızda sağlamak için, elimizden gelen her şeyi yapacağız.  

Bu noktada önemli bir bilgi vermek istiyorum; önümüzdeki sezon erkek futbol takımımızın 

forma sponsorluk gelirini, döviz üzerinden %50 oranında artırmış olacağız. Detaylı bilgileri, bir 

sonraki YDK toplantımızda paylaşmayı ümit ediyorum. Son olarak;  

Bu akşam Gaziantep deplasmanında oynayacağımız maçta takımımıza ve teknik heyetimize 

başarılar dileyerek sözlerime son vermek istiyorum. Şimdi, olimpik şubelerimizin 3 aylık 

faaliyetlerini izleyeceğiz. Camiamızın her bir ferdiyle saygı ve sevgilerimi paylaşıyorum. 
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Fenerbahçe Spor Kulübü Başkan Vekili Erol Bilecik 

Değerli Başkan, Sayın YDK Başkanı, YDK üyeleri, çok değerli hazirun, değerli camia ve değerli 

basın mensupları, öncelikle hepinize hoş geldiniz diyorum. Ben de bu vesileyle çok değerli 

kaptanımız, efsanemiz Bülent Uygun’un değerli evladının vefatını çok büyük bir üzüntüyle 

öğrendik. Allah’tan rahmet diliyorum. Ayrıca yaşanılan deprem ve sarsıntılardan dolayı hem 

İstanbul’a hem de bütün Türkiye’ye geçmiş olsun dileklerimi paylaşıyorum.  

Değerli hazirun, bütün mali işler ve finansal yapımıza dönük olarak sizlere kısa ve öz bir 

bilgilendirme yapmak istiyorum. İyi ve güzel haberlerim var. Mümkünse 10 dakikanızı keyifle 

almış olacağım. Öncelikle aynı sayfada olmak üzere bütün camiamızın da tek bir aynı bilgi 

düzeyinde olmasından bizim geleneksel mali genel kurul takvimine dönük olarak sizleri 

bilgilendirmek isterim: Hepinizin bildiği üzere 7405 yeni Spor Yasası doğrultusunda bundan 

sonra bütün spor kulüplerinin başta Fenerbahçe olmak üzere mali tablolarımızı sunduğumuz 

son dönem 31 Mayıs olmaktadır. Dolayısıyla bizim için mali başlangıç dönemimiz 1 Haziran 

olacaktır. Bugün Denetim Kurulu’nun sizlere sunmuş olacağı konsolide raporumuz aşağı yukarı 

üçüncü dönemimizi yani 28 Şubat itibarıyla olacaktır. Yani kafamızda şöyle bir soru olmasın 

diye bu açıklamayı yapma ihtiyacı hissettim. Günün sonu itibarıyla bundan önceki bütün 

dönemlerde mayıs sonu veya haziran başında yapmış olduğumuz mali genel kurullar artık 

eylül-ekim dönemlerinde yapılacaktır. Böyle bir zorunluluğumuz var. Çünkü artık mali 

takvimimizi 31 Mayıs’ta kapatacağız. 31 Mayıs’ta kapandıktan sonra gerekli olan bütün 

denetim vs. işlemler en azından 2-3 aylık bir zamana ihtiyaç olduğu için dolayısıyla eylül ayı 

bizim bundan sonraki devrede mali genel kurul olarak yine hep beraber toplanacağımız çok 

değerli bir hazirun olacaktır. Birazdan Denetim Kurulu’nun yapacağı bilgilendirmede de bütün 

detayları verildiği üzere 1 Haziran ile 28.02 arasındaki 9 aylık periyodun size mali sonuçlarımızı 

aktarmış olacağız. Ben, sadece birkaç bilgiyi önde vereceğim ama Denetim Kurulu Başkanımız 

Mehmet Bey bütün detayları sizlerle paylaşacak. Bizim aşağı yukarı bu 9 aylık süreçte yaklaşık 

10,5 milyar TL’lik bir gelirimiz, 11 milyar TL’lik de yani neredeyse denk düşen bir giderimiz 

oluşmuş vaziyette. Net gelir, finansman giderler, net parasal pozisyon kazançlarımızla beraber 

üçüncü çeyrek sonunu yaklaşık 815 milyon Türk Lirası karla kapamış vaziyetteyiz. Ama tabii ki 

bizim için aslolan yılın mali olarak kapanış dönemi olan 31 Mayıs’taki sonuçlarımızı sizlerle 

paylaşmak. Bunu biraz önce de söylediğim gibi bunu zaten Mali Genel Kurul’da sizlerle 

paylaşıyor olacağız. Yani aşağı yukarı bilanço büyüklüğümüz 260-270 milyon Euro civarında, 

yıllık da 350-375 milyon Euro’luk toplam bilanço büyüklüğünü gelir/gider kavramı anlamında 

yönetiyoruz.  
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Biraz önce söylediğimiz gibi hem finansal borçlarımız hem de burada geldiğimiz son derece 

önemli, kritik ve olumlu bir noktayı da sizlerle paylaşmak istiyorum. Hassasiyetinizi rica 

edeceğim. Hatırlarsanız şubat dönemindeki YDK’da yapmış olduğumuz sunumun içinde iki 

sayfayı yeniden sizlerle paylaşmak istiyorum: Dönemi itibarıyla baktığınız zaman 10 Haziran 

2021 ile 1 Şubat 2025 arasında sizlerle bir sayfa paylaşmıştık. Tam o döneme başlarken ilk 

başta başladığımız 640 milyon Euroluk borç aşağı yukarı 310 milyon Euroya gelmişti, 1 

Haziran 2021’e geldiğimiz zaman. Bundan önceki sunumda da yine aynı ekranı sizlerle 

paylaşmayı uygun buluyorum. Çünkü mayıs sonunda faizlerin kapanış dönemi, 228 milyon 

Euro daha borç azaltılmış olarak ki hatırlarsanız en altta 82 milyon Euroluk bir borca gelmiştik. 

82 milyon Euroluk rakamı kafamızda tutalım ama bunun getirmiş olduğu en büyük zorluk da 

her sabah kulübe geldiğimiz zaman 122 bin Euroluk bir faiz yüküyle baş başa kaldığımızı 

söylemiştim. Hatta 1 Şubat’ta 82 milyon Euroluk toplam bu anlamda finansal borcumuz faizler 

dahil olmak üzere 1 Şubat’tan bugüne geldiğimiz zaman biz aşağı yukarı mayıs sonuna doğru 

da bir projeksiyon yaptık ve arada yaptığımız ödemeler olmakla beraber bugün itibarıyla 84.6 

milyon Euro ana para+faizlerden oluşan mayıs sonu bankalara olan borcumuz vardır. Hem ana 

para var hem de faizler var. İlk günden itibaren bakarsak 640 milyon Euro, 310 milyon Euro ve 

gelinen nokta itibarıyla 84.6 milyon Euro’ya gelmenin önemli bir iş olduğuna inanıyorum. Bu 

konuda emeği geçen finanstaki bütün ekibimiz, yönetim kurulundaki bütün arkadaşlarımız ve 

çok değerli Başkanımız Ali Başkanın yapmış olduğu bütün fedakarlıklarla böyle muazzam bir 

noktaya gelmiş vaziyetteyiz. Esas söyleyeceklerim bundan sonrakilerdir. Bütün gayemiz bu 

84.6 milyon Euro olan, şu an bizim için bir anlamda elimizin ayağımızın adeta prangalandığı bu 

noktadan tamamıyla çıkabilmektir. Bunun için attığımız bu anlamda adımlar oldu. Ben bunu üç 

ana başlıkta sizlerle paylaşmak istiyorum.  

Aksiyon Planı olarak üç ana başlık söz konusu; Son derece sade ve basit bir dille anlatılan 

ifadelerde de gördüğünüz gibi 3 tane ana başlık attık ve atmaktayız: Bunlardan bir tanesi 11 

Nisan itibarıyla Sevgili Genel Sekreterimizin söylediği, KAP’a da açıkladığımız üzere sadece 

%4.8’lik bir hisse senedi satışı gerçekleştirdik. Bütün detaylarını, özellikle sizlerde soru olan 

veya kamuoyunda bu anlamda soru olarak bizlere ulaşan bütün noktaları sizleri birazdan biraz 

daha detaylı bilgilendireceğim. Bu, işin %4.8’lik hisse senedi satışı. İkinci adım ise haliyle 

Sermaye Piyasası’nda yapmış olduğumuz muhtelif çalışmalar var. Ama yaptığımız bu 

çalışmaları, bu planlamaları SPK’nın bizlere çizmiş olduğu bir çerçeve dahilinde ancak bu 

kadarını söyleyebiliyorum, genel başlık verebiliyorum. Yaptığımız bütün açıklamaları vs. 

bunları KAP’a bildirim yapmadan evvel çünkü bir sonraki gün veya ilgili olan gün aksiyonu 

aldığımız gün sizlere memnuniyetle açıklamış olacağız.  
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Ama sermaye piyasalarında yaptığımız çalışmalar var, bu konuda gerek danışmanlarımız 

gerekse bizlerle beraber emin olun 7/24 hassasiyetinde muazzam kuvvetli bir çalışma 

yapıyoruz. Bununla beraber gelir getirici birçok proje de hem kendiliğinden hem de çok planlı 

bir şekilde üretilmiş oluyor. Son söyleyeceğim nokta ise bu da güzel haberlerin başıdır, Gayri 

Menkul Projelerinden elde edilecek gelirlerdir. Bunu da hem benden sonraki çok değerli 

yönetim kurulu Üyemiz Hamdi Akın da aynı şekilde bütün detaylarıyla aktarmış olacak. Hatta 

bu konuda güzel bir görselimiz var. 

Değerli hazirun, Bu üç konu ana başlık olarak verdiğim ama bunun altında tabii ki onlarca, 

yüzlerce günlük bir emek var. Uzmanların, hepimizin ortaya koymuş olduğu bir zaman, bir 

çalışma var. Bunların hepsi günün sonu itibarıyla bir havuz oluşturmuş vaziyette. Havuzda 

toplanan bütün gelirler bizim toplam finansal borç kapamamızı gerçekleştirecek olan 

çalışmalardır. Bu çalışmalar bütün detaylarıyla planlanmış vaziyettedir. O bakımdan biraz 

iddialı bir şey söyleme cihetine gideceğim ama böyle bir hakkı da yönetim kurulu adına ve 

Sayın Başkan adına rahatlıkla almış vaziyetteyim. Bakınız, bu çalışmaların hepsinde harfiyen, 

gün gün, saat saat bu anlamda planlamamız neticesinde şöyle bir neticeye geliyoruz ve bunu 

da büyük bir gururla ekranda sizlerle paylaşmış olacağım: 2025-2026 sezonu açılmadan önce 

Fenerbahçemizin Mali Bağımsızlığını ilan etmeyi hedefliyoruz. Çok değerli arkadaşlar, bunun 

birebir bu anlamda bundan önceki cümlelerimde de yer aldığı üzere 640 milyon Euro ile 

başlamış olan yolculuk önce 310 milyon Euro’ya, şimdi de kısmet olursa bu yapmış olduğumuz 

taahhütte tamamen bankalardan çıkmak, finansal borçlarımızdan tamamen kurtulmak adına 

bütün adımların taahhütünü ben size buradan, bu sahneden yönetim kurulum adına birebir 

taahhüt vermiş oldum. Böylece sizler de inşallah memnuniyetle bundan sonraki buluşmamızda 

bunu nasıl gerçekleştirdiğimizin bütün detaylarını aktarmış olurum. Ama nihayetinde bu üç ana 

başlıkta yapmış olduğumuz bütün çalışmalar inşallah sezon açılışı olmadan önce sizlerle ‘Bu iş 

tamamlandı değerli hazirun, değerli kongre ve YDK üyeleri’ demek kısmet olacak diye 

düşünüyorum. Yeteri kadar cüretkar bir açıklama ama emin olun bunun altında muazzam bir 

emek ve iyi bir planlama, iyi bir çalışma düzeni var. Şimdiden camiamıza hayırlı olması 

dileklerimle. 

Bir konum daha var. 11 Nisan’da %4,8’lik hisse senedi satışına ilişkin izin verirseniz sizlere 

biraz detay bilgi vermek istiyorum. Hem bu konunun teknik sorumlusu olarak hem de konuyla 

ilgili yine aynı sayfada olabilmek için. Öncelikle rakamı bol olan bir sayfayı sizlerle paylaşmak 

istiyorum. Günün sonu itibarıyla bizim kronolojik olarak Futbol A.Ş. hisselerimizin 2004-Bugün 

itibarıyla bütün yapısı, bütün yapmış olduğu yolculuk ilişikteki ekrandadır.  
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Yani bu şu anlama geliyor; Şubat 2004’te halka arz yaptık, müthiş bir hareket, muazzam ve bu 

hareket sonucunda %15’lik hissemizi halka arz ettik, aşağı yukarı 30.2 milyon dolar bir gelir 

elde edildi. O dönemin tahmin ediyorum ki en büyük geliridir, yapanlardan Allah razı olsun, 

yapanların ellerine ve emeklerine sağlık. Müthiş bir gelişmedir. Ondan sonraki hareketlere de 

baktığımız zaman bu %15’lik hisse yani yatırımcıya verilmiş hisse, Nisan 2013’te %5.6’lık bir 

arz daha yapılmış yani hisse senedi satışı daha yapılmış. Nisan 2015’te aşağı yuları 3.14 yani 

3.1 civarında bir daha hisse satışı yapılmış, Ekim 2015’te 0.4, Şubat 2016’da 8.8 gibi yani biz 

2018 Haziran’da Ali Koç yönetimi olarak bizler geldiğimiz zaman sizlerin de gayet iyi bildiği gibi 

%67 gibi kulüp hissesi vardı, 2004-2018 dönemi arasında ve aşağı yukarı da %33 civarında 

halka arz yani hisse satışı yapılmıştı. Hisse satışından elde edilen gelirlerin nerelere 

paylaşıldığı ekranın diğer taraflarında zaten var; Bankalar, muhtelif bu anlamda ödemeler hatta 

futbolcu ödemeleri de dahil olmak üzere. Biz, 7 yıllık bu geride kalan süreç dahilinde 1 Lot bile 

herhangi bir hisse işlemi yapmadık. Bunun için herhangi bir ödemede kullanmak vs. önemli bir 

araçtır, yapabileceğimiz bir adım, günün sonu itibarıyla bu bir yatırım aracıdır. Ancak bizim 

böyle bir şeye ihtiyacımız olmadı. Ta ki bugün! Bugünkü ihtiyacın da tamamı nihayetinde 

finansal borçları kapatmak içindi. Bu birinci ekranımdı. Buna rağmen geldiğimiz nokta itibarıyla 

62.3’ü Fenerbahçe SK yani kulübündür, geri kalan bakiye ise tamamen yatırımcınındır. Acaba 

bizim dışımızda Galatasaray’da, Beşiktaş’ta, Trabzon’da durum nasıl diye baktığımız zaman, 

izin verirseniz şu ekranı paylaşmak isterim sizlerle… Fenerbahçe Futbol A.Ş’de 11 Nisan’da 

hisselerinin 4.8’i satıldıktan sonra bile hisselerin %62.3’ü kulübümüze ait. Galatasaray’da bu 

durum %60’dır. Beşiktaş ve Trabzon’da ise %51’dir. Yani hisselerinin %49’unu satarak 

yatırımcıya devretmiş vaziyetteler. Böyle de baktığınız zaman hem marketcap dediğimiz 

büyüklük anlamında hem de yüzde itibarıyla en rahat ve bu anlamda en yüksek sayıya erişen 

Fenerbahçe Spor Kulübü’dür. %4.8 yani 12 milyon adet hisse satışının biraz daha detaylarına 

yer vermek istiyorum. Toplam 4 ana başlıkta sizleri bilgilendirmek isterim. Daha önce de hem 

kamuoyunda hem de özellikle bugün sizlere altını çizdiğimiz gibi hisse satışından elde edilen 

kaynak gerekli aşamalardan sonra son kuruşuna kadar finansal borçlarımızın kapatılması için 

kullanılacaktır. 2024 seçimlerini hatırlayın. Sn. Başkanımız Ali Koç’un söz verdiği üzere 

Bankalar Birliği Anlaşması’ndan kurtulma hedefimize bu satışla bir adım daha yaklaşmış 

olduK. Sadece bu. Geçmiş dönemlerde yapılan bütün hisse satışlarının sizlere tablosunu 

gösterdim. Kulübün acil bir şekilde nakit ihtiyaçlarını karşılamak, transfer harcamalarını finanse 

etmek veya maaş ödemelerini yapmak üzere kullanıldığını ve bu kaynakların doğal olarak kısa 

sürede tıkandığını hatırlatmak isteriz.  
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Bugün gerçekleştirdiğimiz satış ise yani dönemimizde ilk kez bundan sonrada olacağını pek 

düşünmüyorum. Planlı ve stratejik bir hamle olup doğrudan borç kapatmaya yönelik 

kulübümüzün mali bağımsızlığını ilan etmek üzere yapılan çok önemli bir harekettir. Emin olun 

Ali Koç ve bizlerin yönetim kurulu üyelerinin olduğu yerde bir toz zerresi uykumuzu kaçırıyor, 

bir toz zerresi bile olması yani herhangi bir hata olması; bu bizim son derece dikkatli 

olduğumuz bir nokta. Böyle bir şeye izin vermeyiz. Bazı çevrelerin maalesef kasıtlı bir şekilde 

çarpıttığı gibi bu hisse satışı sonrasında kulübün kontrol yapısında doğal olarak hiçbir değişiklik 

olmamıştır ve olmayacaktır da. Bu yönde yapılan bütün spekülasyonlar ya konudan bi haber 

olmaktan kaynaklanıyor, eğer böyle ise zaten başımızın üzerinde biz bu bilgi akışını sağlamak 

zorundayız ama kötü niyet varsa da bunların da tamamen karşısındayız. Bunun da altını 

çizmek isterim. Fenerbahçe’nin hiçbir kimseye satılık olmadığını anlamayanlara bir kez daha 

ben buradan hatırlatmak isterim. Fenerbahçe’nin kontrolünü satın almaya kimsenin gücü 

yetmez ve yetmeyecektir. Kaldı ki diğer kulüplerin %49’a kadar halka açıklık oranlarını göz 

önüne alındığında herhangi bir şekilde bu oranların yönetimsel kontrollerinde en ufak bir 

değişikliğin zaten olmadığını sizler benden çok daha iyi biliyorsunuz. 

Türkiye’de futbol şirketleri içerisinde en yüksek hisse senedine, hisse oranına sahip olan kulüp 

halen ve şüphesiz Fenerbahçe’dir. Bazı kesimlerin hisse fiyatına dair yapmış olduğu yorumlara 

baktığımız zaman yine sermaye piyasası gerçeklerinden ne kadar uzakta olduklarını üzülerek 

izliyoruz. Eğer böyle ise yine bilgilendirmek boynumuzun borcu. Burada bizim derdimiz kötü 

niyetle savaşmak. Bakın blok satışlar, 4.8 tek bir hareketle yapılan satıştır. Blok satışlarda 

iskontolu fiyat uygulaması sermaye piyasalarında standart bir uygulamadır ve dünyanın her 

yerinde geçerlidir. Benzer tüm işlemlerde de bu tür iskontolar mevcuttur. Eğer bu blok satışını 

gerçekleştirmek yerine altını çiziyorum. Bizden önceki dönemlerde yapıldığı gibi hisseleri 

doğrudan piyasaya satmış olsaydık o zaman bütün hissedarlarımızın zaten ellerinde bu 

anlamda bulundurdukları fiyatlardan çok daha dramatik fiyatlara düşme ihtimali yüksek 

olacaktı. Şu an aşağı yukarı hiçbir zararı olmayan bir yatırımcı grubundan bahsediyoruz. 

Ayrıca bugün hala Fenerbahçe’nin piyasa değerlerine baktığınız zaman cuma kapanış fiyatları 

ve değerlemeleri üzerinden tüm kulüplerin üzerinde olduğunu memnuniyetle paylaşıyorum. Bu 

anlamda muhtelif sorular ve eleştiriler geldi. Borsamızda yabancı yatırımcı oranı takdir 

edersiniz ki son yıllarda fevkalade düşmüş vaziyette. Böyle bir zaman diliminde olmamıza 

rağmen kulübümüze bir yabancı yatırımcının ilgisinin gelmesi emin olun bu yabancı yatırımın 

aradaki banka Citibank. Hangi fonda olduğunu buradan söylememiz mümkün değil. Citibank ile 

yapılan bir işlemden bahsediyoruz. Gerisini siz takdir edin.  
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Fenerbahçe’ye dış dünyanın duyduğu güvenin de ne kadar somut bir örnek olduğunu sizlerle 

bu vesileyle paylaşmak istiyorum. Yatırımcının herhangi stratejik bir ortaklık ya da yönetimsel 

bir hak talebi yoktur ve olmayacaktır. Bu nedenle doğal olarak isminin de açıklanmasını 

istemez. Bu işlerin %90-95’i böyledir. Eğer siz sadece küçük bir yatırımcı olarak kalmak 

istiyorsanız hiçbir zaman %5’in üzerinde bir hisse senedi almazsanız çünkü isminizin 

görünmesini istemeyebilirsiniz ama bir partner, Yönetim Kurulu’ndan bir sandalye alayım 

dediğiniz zaman hem yüzdeniz büyüyebilir o zaman da bu KAP’a bildirimli olur. Bu telaş 

edilecek, sorgulanacak bir nokta olmaktan çok uzaktır. Sermaye piyasası kuralları gereği %5’in 

altında hisse alan yatırımcının kimlikleri de açıklanmaz. Bu durum tüm borsa şirketleri için 

geçerlidir. Bu temel bilgiye rağmen hala yatırımcı kimliği üzerinden spekülasyonlar yapanlar 

yalnızca emin olun gündem yaratmaktan başka noktalarının olmadığını düşünüyorum. 

Kulübümüzün büyük çabalarla attığı bu önemli adımı böylesine kritik bir alanda gölgelemekten 

başka bir işe yaramadığını düşünüyorum. Bütün hedefimiz ve nihai noktamız Fenerbahçemizin 

mali bağımsızlığıdır. Arkadaşlar günler olarak onlara da ramak kaldı. Sonuç olarak yıllardır 

kulübümüzün geleceği için en büyük tehlike olan finansal borçlarımızdan kurtulmak adına bu 

değerli gelişmelerin toplamına imza atarken %4.8 hisse satışı başta olmak üzere kulübümüze 

mali bağımsızlık kazandıran hiçbir meblağı hiç kimsenin küçümsemesine de izin vermeyiz. Bu 

süreçte kötü niyetle yapılan bütün yorumların tamamının tabii ki farkındayız ve geldiğimiz 

günden beri emin adımlarla yapmış olduğumuz tartışmasız iyileştirdiğimiz finansal yapımızı 

güçlendirmeye ve bu konuda da eşsiz bir kulüp olmaya emin adımlarla devam ediyoruz. İyi ki 

varsınız, iyi ki Fenerbahçeliyiz. Sağ olun, var olun. Ben sevgili Hamdi Bey’i projelerin 

sunumunu yapmak üzere sahneye davet ediyorum. 

 

Fenerbahçe Spor Kulübü Asbaşkanı Hamdi Akın 

Sözlerime sevgili Bülent kaptanın kızını kaybetmesinden dolayı başsağlığı dileyerek başlamak 

istiyorum. Camia olarak başımız sağ olsun. 

  

MALTEPE ARAZİSİ 

  

Seçildiğimizden bu yana gayrimenkuller konusunda ciddi şekilde çalışmaya başladık. Bildiğiniz 

üzere Fenerbahçe’de geçmiş dönemlerden gelen oldukça, gerekse devletten tahsis yoluyla 

bize intikal etmiş gerekse satın alma yoluyla intikal etmiş bir takım arsalarımız ve 

gayrimenkullerimiz var. Bunların değerlendirilmesi için büyük bir çalışma başlattık ve bunlardan 

en hazır olanı Maltepe arazisiydi.  
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Maltepe arazisinde Fenerbahçe’nin Futbol Akademisi tesislerinin yapılması planlanmış. Yani 

benim yönetime gelmemden evvelki, yine Sayın Başkanın başında bulunduğu yönetim 

geçtiğimiz 6 sene içerisinde tüm bunlar planlanmış, projeleri yapılmış, tüm uygulama projeleri 

bitirilmiş, başlamaya hazır şekilde en hazır proje olarak Fenerbahçe Futbol Akademisi projesi 

vardı. Hemen o konuyla ilgili çalışmaya başladık. İdari izinleri, arsa birleştirmeleri vs… Sonuçta 

belediyeyle olan ilişkiler ve ruhsat almak için gerekse, tabii bu arazi bize Milli Savunmadan 

geçmiş, onlarla olan görüşmeler… Kulübümüzün profesyonelleriyle birlikte bu meseleleri kısa 

zaman içerisinde hallettik ve nisan ayının başında yine Koç Grubuna ait ARK inşaatla maliyet + 

%5 şeklinde… %5 niye var? Maliye mutlaka bir kâr belirtilmesini istiyor yoksa maliyetine 

yapmayı Koç Grubu teklif etmişti. Ama %5 kârlılık mutlaka koymak zorundayız diye maliyet + 

%5 kârlılıkla ARK İnşaatla sözleşme yaptık. Bu sözleşmenin hemen akabinde müşavir 

firmamızı belirledik. Müşavir firmamız da Amerikan menşeili Turner diye bir firma vardır, belki 

bir kısmınız bilir. İş hayatım boyunca defalarca kendileriyle çalıştım. Son derece işin ehli bir 

firmadır. Onlar da maliyet kontrolünü yapacaklar. En düşük maliyetlerle tesislerimizi bitirmeye 

çalışacağız. Son derece önemli bir tesis. Zira Samandıra tesislerimiz bundan sonra burada ve 

altyapıda olan sporcularımız burada eğitim almaya başlayacaklar. O bakımdan Fenerbahçe 

Futbol Akademisini çok önemsiyoruz, aynı zamanda Fenerbahçe’nin geleceği olarak da 

bakıyoruz. Oldukça büyük bir tesis. 7 tane futbol sahası var içinde. Ayrıca eğitim alanları da 

var. Komple bir tesis. Aşağı yukarı maliyeti 50 ila 60, 65 milyon Euro civarında olabilecek bir 

tesis. Neden bu kadar geniş aralıkta söylüyorum? Çünkü dolar ya da Euro’nun durumunun iki 

sene içerisinde nerelere gideceğini bilmiyoruz. Hep burada durursa 60-65’leri bulur. Euro 

50’lere, 60’lara doğru giderse biraz daha ortalarda bitirme imkânımız olacaktır. Bu tesisler 

başlamıştır. Gidip yerinde görebilirsiniz. ARK İnşaat şantiyelerini kurmuştur Kontrol teşkilatını 

bu hafta bitirdik. Önümüzdeki 10 gün içerisinde onlar da şantiyelerini kurup başlayacaklardır. 

‘Bir işe başlamak bitirmenin yarısıdır’ derler. En kısa sürede burayı faz faz bitirmeye 

çalışacağız. En azından sahaların bir bölümünü yapıp Samandıra'daki tesislerimizi boşaltmaya 

çalışacağız. Tabii Samandıra’daki tesislerimiz de Kadın Futbol Takımımıza mı verilir ya da ne 

şekilde değerlendirilir o artık Yönetim Kurulu’nun ya da bizden sonrakilerin bileceği iş. 

  

FENERBAHÇE KOLEJİ ARAZİSİ 

  

İkinci tesis olarak Fenerbahçe Koleji’nin yerini söyleyebilirim. Kolej eğitim alanı. O eğitim alanı 

içerisinde de bir kolejimiz vardı fakat kolejimiz depreme dayanıksız çıktı. Bir yıkım raporu çıktı 

ve bunun üzerine tesis boşaltıldı, yıkım faaliyetlerine başlandı. Bu arsa ne olacak? Sonuçta 26 

dönüm, şehrin de merkezinde oldukça değerli bir arsa. Ama eğitim alanı. 
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Bunun Fenerbahçe’ye gelir getirici bir hale dönüştürmek için Çevre Bakanlığı’yla ciddi 

görüşmelere başladık. Aşağı yukarı 3-4 aydır görüşüyoruz. Görüşmelerimiz neticesinde almak 

üzereyiz. Onlar da bize son derece pozitif yaklaşıyorlar. Önümüzdeki 2-3 ay içerisinde bu 

arsamızla ilgili daha geniş, güzel müjdeler verebileceğim. Şu an bina yıkılmaktadır, proses 

devam ediyor. Bizim de Çevre Bakanlığı’yla çalışmalarımız birebir devam etmektedir. 

  

DEREAĞZI TESİSLERİMİZ 

Dereağzı Tesislerimiz biliyorsunuz mabedimiz. 2000-2002 arasında Yönetim Kurulu Üyesiyken 

orada çok zamanım geçmişti. En son gittiğimde çok eskimiş ve yıpranmış şekilde bulduk. 

Sayın Başkan da ‘Buraya el atalım, yenileyelim.’ dedi. Zaten bir takım raporlar yapılmış. 

Deprem hepimizin gündeminde, deprem raporları var, bazı binaların güçlendirilmesi şart. O 

güçlendirmelerin yanında bazı binaların da yıkılıp yeniden yapılması lazım. Bu minvalde 

master proje yaptık. ‘Dereağzı’nı baştan aşağı yenileyelim.’ dedik. Sponsorlarımız marifetiyle 

yapacağımız bir faaliyet olacaktır bu. Voleyboldan başlayacağız. Hulusi Bey ‘Salonum yok.’ 

diye acele ediyor. Bir antrenman salonuyla başlayacağız. Bu antrenman salonunu yaptıktan 

sonra basketbol salonları, boks, masa tenisi, yelken ve küreğe geçeceğiz. En sonra sanıyorum 

futbol okullarının sahalarını bitireceğiz. Bunlar faz faz olacak çünkü orada hayat devam ediyor. 

Şu anda yemekhaneyi taşıdık. Yerini sporcularımızın daha uygun kullanabilmesi için başka bir 

alana dönüştüreceğiz. Yani Dereağzı’nda da ciddi bir çalışma yapıyoruz. Kadıköy 

Belediyesi’yle olsun, Çevre Bakanlığı’yla olsun, Vakıflar Genel Müdürlüğü’yle olsun… Hatta 

çarşamba günü Çevre Bakanlığı ve Kadıköy Belediyesi İl Müdürleriyle bakanlıkta toplantım 

olacak. Bu konuda çok yardımcı oluyorlar bize. Plansız bir iş yapmak istemiyoruz, kaçak bina 

yapmak istemiyoruz açıkçası. Her şeyiyle usulüne uygun, Fenerbahçe’ye yakışır, kimsenin 

arkasından bir şey söyleyemeyeceği planlı uygulamalar yapmak istiyoruz. Huzurunuzda onlara 

bir kere daha teşekkürü borç biliyorum. Hem Kadıköy Belediye Başkanı Mesut Bey, hem de İl 

Müdürümüz Malik Ejder Bey bize çok yardımlarda bulunuyorlar. 

  

KENAN EVREN LİSESİ ARAZİSİ 

  

Kenan Evren Lisesi’nin çok uzun bir hikâyesi var. 25 sene evvel ben yönetimdeyken de vardı 

şimdi de var. Nihayet bitti ama Kasım 2024’te bitti. Tüm haklarını aldık. Biz seçildiğimiz zaman 

bile bizim değildi. Kasım 2024’te her şeyiyle bitti. 30 yıllık bizimdir. Daha sonra uzatılır mı 

bilmiyorum. Oraya bir proje yapabilme hakkını elde ettik. Burası bir ticari alan. Ticari alana 

yakışır bir proje çizdik. Buradan Fenerbahçe ciddi bir gelir elde edebilir, bu gelirle diğer inşaat 

faaliyetlerini yapabilir diye düşünüyoruz.  
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Bir yandan gider merkezlerimiz var, geriye dönüşü olmayan yatırımlarımız var. Diğer yandan 

da kar merkezi olan, gelir merkezi olan projelerimiz var. İkisinin birbirini finanse edebileceği, bir 

açık oluşursa da bunu bizlerin tamamlayabileceği bir yapıda devam ediyoruz. 

  

ATAŞEHİR ARAZİSİ 

  

Ataşehir Spor Salonu yanında ciddi bir arsamız var. O arsamız da spor alanı. Orayla ilgili 

olarak gerek Cumhurbaşkanımızla gerek Bakanımızla gerek İl Müdürleriyle, Ataşehir Belediye 

Başkanımızla görüşmelerimiz devam ediyor. Kısa sürede güzel haberleri oradan da 

vereceğime söz veriyorum, ümit ediyorum. Sanıyorum onu da başarıyla geçeceğiz ve tüm bu 

projelerin geliştirmesini tamamlamış olacağız. 

  

STAT PROJESİ 

  

Hepinizin merak ettiği başka bir konu olduğunu da biliyorum. O da stat projesi. ‘Stat ne 

olacak?’ diye soracaksınız. Statla ilgili iki arkadaşımız Ankara’dan geldi. Biri mimarımız Adnan 

Aksu, stadın müellifidir. Biz 2000 yılında Adnan’la beraber çalışmıştık. Maraton kısmının 

yıkımında, yapımında Adnan’la beraber Hamburg stadına gitmiştik, stadın projelerini alıp 

aynısını uygulamıştık. İlk kez loca konseptini Hamburg’tan getirmiştik. Orası da 57 bin kişilik 

stattır. Kendisi şimdi bir sunum yapacak. Onun yanında çelik ve statik konusunda Ankara’nın 

değerli firmalarından olan Atak Mühendislik, Halit Bey nasıl yapılacağıyla ilgili bilgi verecek. 

  

SEYİRCİ KAPASİTESİ 64160’A ÇIKACAK 

  

Kürsüye gelen Mimar Adnan Aksu stat projesi neticesinde yapılacak değişiklikler ve stat 

kapasitesiyle ilgili bilgiler verdi. Aksu, “Birbiriyle ayrılmaz bütünlük içerisinde olan iki hedefimiz 

vardı. Kulübün de istediği buydu. Biri bu statta birçok uluslararası maçların da yapılabileceği bir 

büyüklüğe ulaşmaktı. Onun için seyirci sayısının arttırılması birinci hedefimizdi. İkinci olarak da 

bu değişen konfor koşullarına göre stadın daha sosyal, daha konforlu, giriş çıkışından 

boşalmasına, çevreyle bütünleşmesine kadar tekrar ele alınmasını ve tekrar öncü bir stat 

haline gelmesini hedefledik. Hem seyirci sayısını bir miktar arttırdık hem de dağılırken veya 

dolarken kimseyi rahatsız etmemesi için bir takım düzenlemeler yaptık. Seyirci sayısını 

artırabilmemiz için kale arkası tribünlerimiz daha alçak, maraton ve Fenerium’un olduğu 

tribünler daha yüksek çünkü localar ilk yapılmaya başladığında çok rağbet gördüğü için biz bir 

kat daha loca yapmak için iki tarafı yükseltmiştik, kale arkaları alçak kalmıştı.  
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Şimdi seyirci sayısını arttırmak için kale arkalarına ilave yapmak istedik. Bunu yapmak için de 

çatının havaya kalkması gerekiyor. Çatıyı havaya kaldırmak için de yeni bir yöntem bulduk. 

Çatıyı sökmüyoruz, sadece membranları söküyoruz ve tüm o ana kirişleri krikolar vasıtasıyla 

yukarı doğru kaldırıyoruz. Bu krikolar yurt dışından kiralanacak ve tüm çatı 6 metre yukarı 

kalkacak. Ondan sonra membran tekrar kurulacak. Bu stadın vizyonu biraz da Avrupa 

Şampiyonası’nda belki final, yarı final oynanması düşünülerek yapıldı. Tüm UEFA, FIFA 

kriterlerine uygun hale getirildi. Bunlar 3-5 yılda bir değişiyor. İlk andaki koşullar şu anda yok. 

2024 UEFA kriterlerine göre hazırladık. Kale arkasında 4900’den 9800 seyirci artışı sağlıyoruz. 

Maraton ve Fenerium’da 2800’erden 5600 kişi sağlıyoruz. Bununla beraber köşelerde çatı 

kalktığı için boşluk oluyor direklerin olduğu yerde. 4 tane yeni VIP loca yaptık. Bu localar iki 

katlı 50’şer kişilik. Dışarıdan asansörü, merdiveni olan, bağımsız girişi olan localar. Şu anda 

otoparkın üstünde bir platformumuz var. O platformun üzerini tamamen kapatıyoruz. Tüm 

katları birbirine bağlayan ve spor temalı tesisler yapıyoruz. Üst kotta hafta sonları çevredeki 

insanların spor yapabilecekleri bir çatı bahçesi yapıyoruz. Bunun dışını bir kabukla kaplıyoruz. 

Köşelerde 50’şerden 200 kişilik localar olacak. Ambulans ve araç girişinin olduğu köşelerde de 

seyirciler olacak. Toplamda 16 bin 160 seyirci ilavesi olacak. Bu şu anki stadın 3’te 1’i demek. 

Toplam seyirci sayımız 64160’a çıkacak.” dedi. 

  

Atak Mühendislik Yönetim Kurulu Başkanı Halit Levent Akbaş ise, “Stadı büyütebilmek için 

mevcut membranlı çatı kirişlerinin bir şekilde yükseltilmesi gerekiyordu. Bunu sökmek ve tekrar 

yerine koymak çok mümkün değil. Ama ilerlemiş teknolojilerle bunları biraz önce videoda 

seyrettiğimiz kriko sistemiyle her bir kulenin üzerinde yaklaşık 6 metre yukarı kaldıracağız. 

Bunu yapmadan önce de membranları sökeceğiz. Membranlarla birlikte yükseltmemiz mümkün 

değil. Yaklaşık 6 metre yükseldikten sonra bu çatıya gelecek rüzgar, deprem vs. yükleri de fark 

edecek. Şu anda stadın orijinal rüzgar yükleri dağılımını yapan firmayla çalışacağız, onlar da 

çok heyecanlandılar. Burada kaldırma işleri bölüm bölüm olacak. Her seferinde 30-40 cm ama 

tüm çatıyı yükselteceğiz. Bunu dünyada yapan, bu teknolojiye haiz bir Amerikalı bir İsveçli 

firmayla konuşuyoruz. Sistem olarak tüm ekipmanları kiralayacağız. Bir sürpervizör buradan 

gelecek kalan işleri de millî mühendislerimiz, işçi ve teknik elemanlarımız yapacak. Biz eğer 

başlangıçta bu stadı 4 kulenin üstünde yükselen veya taşınan bir yapısal bir çelik, çatı 

olmasaydı tüm bu işlemleri yapma ihtimalimiz olmayacaktı. Bu bir ileri görüşlülük mü şans mı 

bilemiyorum. Büyük bir şans bu. Böyle olunca çatıyı hiç sökmeden yapabilme şansına sahibiz. 

Diğer konu da stadımızın altında ciddi bir zemin meselesi var. Zamanında 40-60 metre 

kazıklarla taşıtmıştık sistemimize. 
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Allah’a şükürler olsun bugün 1 cm bile oturma, çatlama vs. yok. Yapımızın mevcut hali 

tamamen depreme dayanıklı. Bunun analizleri, yeni kodlara, yerçekimi ivmelerine göre tekrar 

kontrol ediliyor. Mevcut yapımızdan da ilave edeceğimiz tribünleri ve çatının sistemini de 

tamamen mevcut yapımıza zarar vermeyecek şekilde ikisini birbirinden ayırarak ve yeni 

deprem şartnamelerine göre tasarlıyoruz. Bununla ilgili yurt içi ve yurt dışı deprem uzmanları, 

profesörler, hepsiyle koordineli bir çalışma yapıyoruz. İnşallah en kısa sürede hayata 

geçireceğiz. İnşallah tüm Fenerbahçelilere ve memleketimize bu stat hayırlı ve uğurlu olur.  

Tasarım da çok önemli. Mevcut bir yapıya ilave bir yapı oturtacağız. Zeminin durumu malum. 

İstanbul’un yapısal bakımdan hassasiyeti malum. Buradaki tasarım hizmetleri de ciddi zaman 

alacak. Biz de statta maç oynanırken tüm tasarım imalat işlerini bitireceğiz. Maçlar bittiği, 

sezon kapandığı zaman da tüm çelikleri stada giydirmeye başlayacağız. Bunun için de 4-6 ay 

gibi süreler olabilir her şey yolunda giderse. Son olarak Adnan Aksu ile Halit Levent Akbaş, 

maç günleri stat çevresinde yaşanan trafik sıkışıklığının çözümü için stat çevresindeki yolun 

viyadük yapılabileceğini belirttiler. Akbaş, “Bağdat Caddesi maç günleri kapanıyor, sıkışık bir 

hale geliyor. Hem şikâyetlerden kurtulmak hem trafiğin akışını hem de stadın giriş çıkışını 

rahatlatmak için yolu viyadük yapmak. Henüz Belediye ve karayolları yetkilileriyle görüşmedim. 

Görüşmeler sürecek. O yol kot olarak yüksek geliyor, stadımızın altında yere iniyor. Yere 

inmesine gerek yok. Dümdüz devam edip Fenerium’un tavanından geçecek, altı bizim kullanım 

alanımız olacak. Taraftarlarımızın bir bekleme alanı gibi olacak.  

  

2026 NİSAN’DA BAŞLAYACAK 

  

Tekrar söz alan Asbaşkanımız Hamdi Akın, 4 tane kolonun üzerinde olması çok değerli. O dört 

kolona 4 büyük loca yapacağız 50’şer kişilik. Statik açıdan da çok önemli. Maratonu yıkıp 

yaparken alta ciddi kazıklar çakmıştık. Dayanıklılık gayet iyidir. Yıktıktan sonra başlatmış, 

projelerini yapmış sonra Yönetim Kurulundan ayrılmıştım. Benden sonra Nihat Özbağı devam 

edip yapmıştı. Onunla da istişare ettik. Varsa fazla bilgileri aldım. O zamandan beri 

kopmuştum. Böyle bir şeye kavuşacağız. Başladık. Zor bir iş. 2000’lerdeki şartlar yok. Bir tarafı 

yıktık, 3 tribünle oynadık, orayı inşa ettik. Hem trafik olarak müsaitti, hem sosyal bakış olarak 

hem de finans olarak. Yapılar da betonarme yapılardı, kolayca yaptık. Şimdi o kadar kolay 

değil. Mevcut bir binanın üzerine çelik konstrüksiyon büyütmeler yapacağız. Bunların rüzgar 

tünellerinde ciddi testler olacak. Ne zaman olacak bütün bunlar? 2026’nın nisanı gibi 

düşünüyoruz. O zamana kadar Karayolları’ndan olsun, İBB’den olsun, Çevre Bakanlığı’ndan 

olsun, en önemlisi Gençlik ve Spor Bakanlığı’ndan olsun izinleri almamız gerekecek. Gençlik 

ve Spor Bakanı’na teşekkürlerimi sunuyorum.  
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Kendisiyle bu konu konuşuldu, kendisi hem arkasında olacağını, sonuna kadar 

destekleyeceklerini söylediler. Bunlar bizim için çok değerli. O destekler ve yardımlar olmazsa 

bürokraside zaman içerisinde onlar kösteğe dönüşüyor ve ilerleyemiyoruz. İradenin mutlaka 

projelerin arkasında olması lazım. Bürokrasinin de ona göre kendisine yön verip işleri 

kolaylaştırması lazım. Bu bizler için son derece önemli. Bugün hiçbir şikâyetimiz yok. Bu 

yardımlaşmayı sağlamış durumdayız. Nisan’da başlayıp 4 aya ihtiyacımız var. Tüm çelik 

konstrüksiyon dışarıda yapılacak. Diyelim ki imalatına ağustos ayında başlayacağız. Bunlar bir 

yerde depolanacak. Sonra krikolarla çatı kalktıktan sonra nisan ayından itibaren onları monte 

edeceğiz. 4 ay gibi görünen şey 1-1,5 sene sürecek belki. Montaj için 4 aya ihtiyacımız var. 

Büyük bir gelir kaybına uğramayacağız. İnşallah stadımızda maç yapılmaya devam edecek. 

  

VEFA KÜÇÜK YÜZME HAVUZU 

Vefa Küçük Yüzme Havuzumuzla ilgili de çok ciddi çalışmalar yapıyoruz. Tüm proje çalışmaları 

başladı. Hem deprem yönüyle hem de sosyal mekanlarının baştan aşağı yenilenip pırıl pırıl bir 

tesis hediye edeceğiz. 1 Eylül’de başlayacağız çünkü ağustos ayında yüzme yarışları varmış, 

kiralanmış diyerek sözlerini tamamladı. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Gündemimizin sekizinci maddesi Denetim Kurulu Faaliyet Raporunun okunması. Denetim 

Kurulu Üyemiz Sayın Selda Leventçi’yi kürsüye davet ediyorum.  

Raporu, kürsüye gelen Denetim Kurulu Üyesi Selda Leventçi okudu. 

(Rapor Tutanak Ekindedir.) 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Gündemimizin dokuzuncu maddesinde Yönetim Kurulu ve Denetim Kurulu Raporları 

Hakkında Görüşme var. 19 Konuşmacı var. Yönetmeliğe uygun olarak mümkün olduğu 

kadar süre vermeye çalışacağım. Ancak bir konuşmacı konuşurken ardından 

konuşacak olan üyemizi burada beklemeye davet ediyorum. En azından zaman 

tasarrufu olur diye düşünüyorum.  
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1. KONUŞMACI YÜKSEL YALOVA 

Camiamıza bakıyorum, eski başkanımız, daha eski başkanımız, şimdiki başkanımız, 

yöneticilerimiz hepsi iş insanı. TFF 1959’da kuruldu değil mi, (1923) o zaman tüm 

şampiyonlukların o yıldan başlaması gerekmez mi? Bir şeyin farkında değiliz, 2014 yılında 

Dünya bilim paradigması değişti. Yeni kültür, yaşamdaşlık oldu. İyilik ve yaratıcılık olmalı şimdi. 

Mimar arkadaşlarımız çizdiler. Yeni bir lisan yaratmamız lazım, evet Fenerbahçe Akademisi 

muhteşem bir şey ama o yeni lisan, yeni bir dil oluşturalım. Ben bu konuda üzerimize ne 

düşebilir diye baktım, HUFEDER Başkanı Ali Alper Alpoğlu’na teşekkür ediyorum. 4 Nisan ile 

ilgili bir komisyon kuralım dedik. Şekip Bey’e de söyledim. Oldukça önemli hukukçular var 

sadece avukat değil, 4 Nisan ile ilgili biz dernek olarak da üzerimize düşeni yapalım dedik. 

Ankara Fenerbahçeliler Derneği Başkanı Volkan Bey, Filiz Hanım, böyle bir şeyi oluşturduk. 

Daha sonra 1959 ile ilgili de farklı komisyonlar diliyle bir şeyler yapmamız lazım. Genç 

arkadaşların yardımına ihtiyacımız var. O yeni dil gereği gençlerin ateşlerine de tavsiyemiz var. 

Hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

 

2. KONUŞMACI BEDRİ BAYKAM 

Ömür boyu iki aidiyetim oldu; Atatürk Türkiye’si ve Fenerbahçe. Akşam alacağımız futbolda 

güzel bir galibiyet hepimize hediye olacak. Fenerbahçe’nin Final Four’a taşıdığını hep beraber 

göreceğimize inanıyorum. Her iki başkanımızın el ele geldikleri günden itibaren Sayın Aziz 

Yıldırım ve Sayın Ali Koç’un bir araya gelmelerinden sonra Fenerbahçelilerin büyük bir kısmı 

bu birleşmeden yana oldular. Ve istedikleri tek şey efsane Başkanımız Aziz Yıldırım ve büyük 

emekler harcan Başkanımız Ali Koç’un yoğun temas ederek güç birliğine gitmeleri bizi daha 

ileriye taşıyacak, ben buna inanıyorum. Dünya çapında bir hocamız var Mourinho. O da bir 

efsane. Belki ilk yılı ülkemizin olağan dışı şartlarıyla mücadele etmeyi beceremedi. Mesela 

Cem Pamiroğlu ve Büyük Şenol, onların Fenerbahçe tecrübeleriyle, Mourinho’yla yakın temas 

yaparak, yapıcı bir şekilde etki etmesi. Soyunma odası, takımların rekabeti, Türkiye’deki 

durumları öyle bir anlatabilirler ki... ‘Altı üstü bir maç, rahat olalım’ değil Özellikle son 4 hayal 

kırıklığına uğradık. Son maçlarda şampiyonluk yarışındaydık, o bir gerçek. Anlayabiliyorum, 

ama yıkıcı tavırda olan insanlar var. ‘Bu takım takılsa, mağlup olsa, sokağa insek’ diye açık 

açık söyleyenler var. Ellerini ovuşturarak bu şekilde davrananlardan daha tehlikeli bir şey 

olamaz Fenerbahçe için. Bir forvet gol kaçırıyor, bur defans hata yapıyor. Oradan kaybedilen 

bir puanda bütün yönetim topa tutuluyor. Sağlıklı bir davranış değil.  
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Sayın Başkan soyunma odasına inseydi, Mourinho’yla konuşsaydı arkadaşlar alkışlayacak 

mıydı? Yapı diye bir şey diyen var mı? Son 2 yılda kim şampiyon oldu? Bu sezon kim 

şampiyonluğa yakın? Yanlış anlaşılmasın, alınan puan adedi ve haksızlıklardan söz ediyorum. 

Fenerbahçe Avrupa’da en iyi futbolu oynayan takım demiyorum. Belki santrafor transferinde 

hata var, olabilir. Son alınan verileri koyduğumuzda, son 2 yılda şampiyon biziz. Bu sezon 4-5 

puan önde olmamız lazımdı. Mesela Fenerbahçe – Galatasaray kupa finaline 

Galatasaraylılığıyla bilinen Cihan Aydın atanıyor? Bu normal mi?  El ele verdikten sonra 

başaramayacağımız hiçbir şey yok. Stadın büyütülmesi, akademi... Beni bunlar çok 

heyecanlandırdı. Yeni Ardalarımız, yeni Yusuflarımız buradan çıkacak. Eleştiri tabii ki yapalım. 

Yönetimimize Başkanımıza, futbolcularımıza... Yapıcı, yaratıcı, tartışmalı beyin fırtınası 

yapalım. Kulübümüzün artan prestijini, Avrupa’da 23. takım oluşunu, basketbolda kadınlar ve 

erkeklerde başarımızı bilelim. Bu güç birliğini sağlarsak el ele alamayacağımız hiçbir 

şampiyonluk yapı da olmaz. Güç birliğini el ele sürdürelim.  

 

3. KONUŞMACI HAKAN BİLAL KUTLUALP 

Şimdi muhalifim insanların kulağına hoş gelen bir şey değil. Hava bozuk olur kar yağar, havaya 

bile hava muhalefeti deriz baktığınız zaman. Bunun etimolojisi Arapçadan geçmiş bize, karşı 

görüş demek. Demokrasiye baktığınız zaman yönetimin iktidar olduğu muhalefetin de kontrol 

olduğu anlamına gelir. Muhalefet demokrasilerde gereklidir ve yasaldır. Kalkıp ben bu son 7 yılı 

eleştirecek, insanları bir daha üzmek-kırmak gibi niyetinde değilim. Herkes her şeyi biliyor. 

Futbol öyle bir şey ki niyetler üzerinden değerlendiren bir durum değildir. Büyük bir tutku, 

büyük bir etkinlik ama maalesef sonuçlar üzerinden değerlendiren bir şeydir. Ben bugün 

geçmişten çok geleceğe yönelik konuşmaktan yanayım. Şimdi bizim rakibimizle aramızdaki 

şampiyonluk farkı 6’ya çıkma riskinde. Yani onların beşinci yıldızı takma travmasıyla karşı 

karşıyayız. Fenerbahçe camiasının da bu tramvayı kolay kolay kaldıracağını sanmıyorum. Bu 

kalbimizde Fenerbahçe sevgisini azaltır mı? Hayır. Bunların 5. yıldızı takacaklarını da 

düşünüyorum, öyle gözüküyor. Yapı var mı? Dibine kadar. Dün de vardı bugün de var. Yarın 

da olacak ama yapıyı çocuğa anlatamıyorum. 2018’den 1998’e kadar 20 yıllık istatistikte biz 6 

kere şampiyon olmuşuz. Ortalamada 3.3 yılda şampiyonluk elde etmişiz. Aramızdaki bu farkı 

kaldırmaya, telafi etmeye çalışsak bu referansla gitsek biz 20 sene gerideyiz şu anda. Ya da 6 

sene üst üste şampiyon olacağız. Olur mu? Olabilir. Hiçbir şey imkânsız değil. Hayat çok hızlı 

geçiyor, 11 yıl şampiyon olamamak gerçekten kötü. 4 senesi Aziz Bey’in döneminden, 6 senesi 

de şimdiki yönetimimizden. Bu büyük ve dinamik camiaya her dikilen gömlek o kadar hızlı 

büyüyor ki dar gelmeye başlıyor. Camianın yükünü ve büyüklüğünü gösteren bir şey bu.  



21 
 

 

Şimdi ben gelecek dönemde tüzükte bazı değişikliklerin yapılmasını istiyorum, kendi fikirlerim 

olarak anlatıyorum bunu size. Başkanlık dönemini iki dönemle sınırlayalım, bu camiada Faruk 

Ilgazlar, Aziz Yıldırımlar, Ali Koçlar gibi başkan çıkarak dönem çoktur. Bizi yönetecek kişiler 

çıkarma potansiyelimiz çoktur. Alttan gelenlere ve yeni fikirlere yer açmak, yeni insanlara fırsat 

vermek. Hatta ve hatta yöneticiler ve başkanlar yetiştirmek lazım. Bu büyüklük neyi de talep 

eder biliyor musunuz? 2 dönem için seçilen başkanın ilk döneminde şampiyon veya Avrupa’da 

bir final oynamazsa ikinci döneme aday olamama kriteri de bence çok önemli. O zaman ne 

olacak? Sistem devamlı yenisini getirecektir ve bu stressiz yönetimlere de imkan verecektir. 

Zaten camialarda bu gibi gereksiz stresler oluşuyor. Şimdi geliyorsunuz, seçiliyorsunuz evdeki 

hesap çarşıya uymuyor. Futbolun içerisinde de bunlar vardır, olabilir. Yapılar var hepsini 

biliyoruz. Ama size sistem müsaade ettiği için, bu hızlı geçen hayatı-zamanı boşa 

harcayamazsınız. Biraz daha duralım, biraz daha duralım. Kimsenin iyi niyetinden şüphemiz 

yok. Bankalar birliğinden çıkma fikri güzeldir, tebrik ederim. İnşallah çıkarız ve bu beladan 

kurtuluruz. Fenerbahçe’nin şu anki mutsuzluğunun sebebi tesis eksikliği değil. Fenerbahçe’ye 

tesis lazım. Aziz Yıldırım Başkanımız hep söylerdi. ‘Neden bir adam çıkarmıyorsunuz, hep ben 

mi yapacağım.’ Demokrasilerde sistem böyle patinaj ve tıkandığı zaman ne yaparsınız? Güven 

oyuna gidersiniz. Bu güven oyu sistemdeki bütün gerilimi boşaltır. Siz bir güven oyuna gidin, 

olağanüstü genel kurul kararı alın. Aday yok diyordunuz. Ben adayım. Bu salonda da daha bir 

sürü aday olduğunu düşünüyorum, biliyorum ama onların adına konuşmak benim haddime 

değil. Önümüzde kazanılacak şampiyonluklarımız var.  

 

4. KONUŞMACI TURHAN ŞAHİN 

Çok değerli hazirun, sayın başkanlarım, kurum üyeler, konuşmama başlamadan hepinizi en 

derin sevgi ve saygılarımla selamlıyorum. Dün aldığımız acı haberi eski kaptanlarımızdan 

Uygun ailesinin kızını kaybettiğini öğrendim. Hepsine başsağlığı diliyorum. Evden buraya 

gelirken hep ‘Ne olacak bu Fenerbahçe’nin hali?’ diye düşünerek geldim. Çünkü son 

zamanlarda bu sosyal medya denilen ortamdan Sayın Başkanımıza, Yönetim Kurulu 

Üyelerimize birçok haksız saldırılarda bulunuldu. Özellikle son Kayserispor maçından sonra 

tabii ki şampiyonluğumuz büyük oranda tehlikeye girdi. Bazıları imkansız diyorlar. Ben hiçbir 

zaman imkansızlığa inanmış kişi değilim ve de spordan gelen bir kişi olarak spordaki 

mücadelenin sonuna kadar devam etmesinden yanayım. Spor hayatımızda hep öyle yaptık ve 

olmadık mucizeler yarattık. Şimdi biraz evvel yönetim kurulu raporunda ve de Hamdi Bey ve 

Erol Bilecik’in sunumlarında çok çok rahatladım. Bilhassa finans konusunda Erol Bilecik 

Beyefendinin verdiği bilgiler beni çok mutlu etti.  
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Çünkü her kurumda finans çok önemli. Dışa bağımlılık çok önemli. Erol Bey, 1 sene sonra 

bağımsız, maddi olarak bağımsız bir Fenerbahçe vadetti, yönetim kurulu adına. Bu hepimizi 

çok memnun etmiştir diye düşünüyorum. Bir diğer husus ise Hamdi Bey’in sunumunda çok 

güzel tesisler kazanacağız. İnanın futbol takımımızın buna ben başarısızlık demiyorum, 

sporda, takım oyunlarında birinci, ikinci, üçüncü olmak da büyük bir başarıdır. Ama bazı kötü 

niyetli arkadaşlarımız bir maçta berabere kaldık diye sosyal medyadan çok yakışıksız 

saldırılarda bulundular. Yapmayın bunu arkadaşlar. Pek muhterem beyefendiler, 

hanımefendiler; futbol takımımızın en son Kayserispor maçında aldığı beraberlik hepimizi çok 

derinden üzdü ve şampiyonluk mücadelesinde maalesef büyük bir yara aldık. Bunun sonucu 

olarak camiamızda taraftarlarımız arasında başta tıpkı eski başkanlarımız ve yönetim kurulu 

üyelerimizin yaptığı gibi bugünkü yönetim kurulu da elinden gelen fedakarlığı yapıyor. 

Fenerbahçe’de yöneticilik yapmak kolay iş değil. Ailenizden, işinizden fedakarlık ediyorsunuz 

ve lütfen bunu göz ardı etmeyelim. Bir de eski bir amatör sporcu olarak yönetim kurulumuzun 

raporunda dikkat ederseniz bütün branşlarımızda çok başarılıyız. Bunları göz ardı etmemek 

lazım. Tamam, futbolda ikinci olacağız, inşallah ikinci olmayız. Ben şimdiki yönetim kuruluna ki 

bazılarınız ‘Bak yalakalık yapıyor’ diye düşünebilir ama asla böyle bir şey düşünmeyin. 

Gerçekleri görelim. Yönetim Kurulunun arkasında duralım. Başkanımızı destekleyelim. Yine 

söylüyorum, önce sporcu olarak daha sonra uzun seneler Fenerbahçe’mizde çeşitli 

kademelerde görev yapmış bir insan olarak söylüyorum, lütfen biraz sabredelim. Az önce Bedri 

Bey bazı konuları çok güzel ifade etti. Fenerbahçe’miz, dilim varmıyor söylemeye… Ne olur 

bunları yapmayalım. Çünkü bu yanlış tenkitler bizi karşı karşıya getirebilir. Bu da 

Fenerbahçe’miz için çok büyük bir tehlikedir. Biz bugün Türkiye’nin, Türkiye’nin değil Dünya’nın 

En Büyük Spor Kulübü’yüz. Bunu bilerek söylüyorum. Biraz önce amatör şubelerin 

sorumlularından başarıları dinledik. Hem ülke içerisinde hem de uluslararası arenalarda çok 

çok başarılı. Bakın, ey Fenerbahçeliler, kulübümüzün en yüksek organı Yüksek Divan 

Kurulu’nun değerli üyeleri, kulübümüz kalpleri feth eden renkler ile gönüllerdedir. Sporcularımız 

yeşil sahalarda, salonlarda, ringlerde, havuzlarda, denizlerde, pistlerdedir. Hepsi de 

şampiyonluk mücadelesi vermektedir. Sosyal medyanın motivasyon bozukluğu yapan sözleri 

dikkate almayın ve yönetim kurulumuzu görev süresi bitene kadar destekleyelim, arkasında 

duralım. Sevgi ve saygılarımla. Teşekkürler.  
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5. KONUŞMACI SAİT YILMAZ 

Değerli Yüksek Divan Kurulu Üyeleri,  zor bir dönem içerisindeyiz. Bizler de bugünler için 

buradayız. Hepinizin malumu olduğu üzere, Fenerbahçe’nin başarısının sorgulandığı tek alan 

Futbol takımının aldığı sonuçlardır. Geldiğimiz noktada, futbol takımımızın durumunu Yönetim 

Kurulu başta olmak üzere, hep birlikte sorgulamamız gerekir. Yönetim Kurulu&#39;nun üzerine 

düşen, gerçeklerle yüzleşmektir. Kararlı adımlar atılmalıdır. İstişare kanallarını genişleterek 

kulübün stresi azaltılmalıdır. Unutulmamalıdır ki, Fenerbahçe sadece futboldan ibaret değildir. 

Mevcut ruh hali ile alınacak kararların, gelecekte olumsuz etkilerini de dikkate almamız 

gerekmektedir. FB Spor kulübü içerisinde, yönetimin, taraftarların ve üyelerin sağduyusuna 

ihtiyaç duyduğumuz bir dönemdeyiz.  Mali yapıdaki istikrar, amatör branşlardaki başarılar ve 

bu başarıların sürdürülebilirliği hayati öneme sahiptir. Bu mali yapımızı sürdürdüğümüz vakitte, 

futbolda başarı kaçınılmazdır. Mevcut yönetimimizi destekleyerek, gelecekteki belirsiz durumun 

önüne geçmeliyiz. Teşekkürler. 

 

6. KONUŞMACI AHMET BULUT 

Salonda bulunan Sayın Hazirun ve ekranları başındaki Fenerbahçeliler, sevgi ve saygıyla 

selamlar, Deprem için geçmiş olsun, Bülent hocanın kızının kaybı için başsağlığı dilerim, 

Akşam maç var takıma başarılar. Zor bir süreçteyiz, Fenerbahçeliler olarak, romantik,objektif 

ve kaotik ortamlardan geçtik. Uzun yıllardır burada samimi konuşuyorum, katılırsınız 

katılmazınız. Konuştuklarımız kadar sustuklarımızdan da sorumluyuzdur. 40 yıllık tribüncü, 30 

yılllık kongre üyesiyim. En gurur duyduğum tribüncülük, İzahsız Kayseri mağlubiyeti, azalan 

şampiyonluk ihtimali. Ümidi kaybetmemeliyiz. Niye bu günleri yaşıyoruz irdelememiz gerek. 

Fenerbahçe’nin hiç değişmeyen ve değişmesi mümkün olmayan sorunları var. İki tarz 

konuşuruz genelde burda, durum olağanlaştırılır destek istenir, veya ortalığı yakar yıkarsınız. 

İkinci tip çok prim yapar. Ben 3. Yolcuyum. Hem destek hem eleştiri olmalı aynı anda. Benim 

fikirlerim biatı reddeder. Ben 32 yaşında kulübe üye oldum. Tribüncüler olarak çekindik, 

Fenerbahçe siyasetine girmeyelim dedik girmedik, kirleniriz dedik. İyi ki yapmışız. Sayısız 

toplantıya katıldım. Bir şey hep üzerdi. Fenerbahçenin sıcak gündeminden, futboldan uzak, 

mücadelerinden bi haber yorumlardan çok sıkılırdım, isyan etmek isterdim ama yapmadım. 

Söz verdim kendime. Fenerbahçenin kurumuna ve başkanlığına ağır laflar etmemeliyiz. Bugün 

kalabalığız. Kayseri beraberliğinden sonra üzülen isyan eden herkes haklıdır. Bizler kendimizi 

yermeyi severiz, öyle bir kültürümüz var ve değişmeli. Benim 3. Yolum belki de yaygınlaşmalı. 

4 Aziz Bey, 7 Ali Bey 11 sene şampiyonluk gelmedi.  
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Fenerbahçe’nin başarısızlığı üzerinden ikbal bekleyen herkesi Allah’a havale ederim. Önemli 

olan başarılıyken eleştirmektir. Korkum şu, aksiyon almadan yeni sezona başlamak tehlikeli. 

Son iki seçimde Ali Beye oy verdim. Allah hepimizin yardımcısı olsun dedim ama yaparken. 

Şampiyonluk olmazsa ne yaparız, güven oyu mantıklı olur, yoksa işimiz zor. Bu benim samimi 

görüşüm ben net biriyimdir. Projelerin hepsi birbirinden kıymetli hayırlı olsun ama biz 

Fenerbahçe nasıl şampiyon olup arka arkaya olucak onu düşünmeliyiz. Fb kendisiyle 

barışmalı, ortak akıl gerekli. Başkan ve teknik direktör değişiminden başarı beklemek 

saçmadır. Aksiyon almakta fayda var lakin bu her zaman değişim demek değildir. Biz yıkıcı 

konuşursak takım çok yıpranır. Ali beyin yapıcı bir konuşma yapması gerekmektedir. Teşekkür 

ederim. 

 

7. KONUŞMACI AHMET YÜKSEKTEPE 

Fenerbahçe dünyada eşi benzeri olmayan bir spor kulübüdür. Bu başarıları nedeniyle her 

dönem hedeftedir, yıkılmayan son kaledir. Fenerbahçe’yi ele geçirmek isteyen terör örgütü 

dahil 2008 yılından itibaren gizli tanıklarla bu operasyonlara başladıklarını biliyoruz. Bu 

operasyonlara hala devam edildiği hepimizin malumudur. 3 Temmuz sürecinde Başkanımızı ve 

yöneticilerimizi uydurma delillerle hapse gönderenleri unutmayalım. Büyük Fenerbahçe 

taraftarının “yıkılmayan son kale” diyerek Fenerbahçe’sine sahip çıktığını unutmayalım. 2011 

yılında Bağdat caddesinde başlayan yürüyüşümüzün hala devam ettiği unutmayalım. Büyük 

Fenerbahçe sevdası dimdik ayaktadır. Yönetimlerimizi hiçbir zaman dize getiremediler. 

Fenerbahçe’mizi ele geçirme çabaları bitmeyecek ama Fenerbahçe asla teslim olmayacaktır. 3 

Temmuz’da Fenerbahçe başkanı ve yöneticilerini haksız yere suçlayan o oluşum hala faal ve 

aktiftir. O yapı bugün Fenerbahçe’ye zarar vermek için topyekün saldırıya geçmiştir. Yapının 

futboldaki elemanları, hakemleri, yöneticileri elbirliği ile Fenerbahçe’yi aşağı çekmeye 

uğraşıyorsa onlara bir bilgi vereyim; Fenerbahçe’yi yenemeyeceksiniz. Bizi asla 

yenemeyeceksiniz. Dimdik yapının karşısındayız. Geçmişte nasıl Aziz Yıldırım’a destek 

olduysak aynısını şimdi Ali Koç için yapacağız. Sosyal medya ve basında yapının algıları ile 

hareket edenlerle Fenerbahçe’miz için çalışanlara zarar vermeyelim. Bizlere kumpaslar 

kurdular, otobüsümüzü kurşunladılar, futbolcularımızı linç etmeye kalktılar, taraftarlarımıza 

saldırı yaptılar. Biz her zaman adaleti aradık, Adalete Fener yak dedik. Bize yapılanları 

unutmadık. Her yıl şampiyon değişirken Fenerbahçe niye ikinci sırada oluyor, bu bir tesadüf 

müdür? Neden bu hatalardan en çok Fenerbahçe zarar görüyor bunu düşünelim. Diğer 

branşlarda Türkiye ve Avrupa şampiyonlukları kazanırken neden futbol branşında başarısız 

olduğunu düşünelim.  
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Türkiye liginde tetikçileri tarafından uzay takımı diye nitelendirilen takımın Avrupa’da köy 

takımlarına yenildiğini unutmayalım. Fenerbahçe için matematiksel olarak lig bitmemiştir. 

Fenerbahçe düşmanlarını sevindirmeyelim. Biz yanak okşatanlar gibi olmayacağız. Bize 

yapılan haksızlıklara karşı dimdik duracağız.  

 

8. KONUŞMACI HASAN GÖZDERESİ 

Sayın Başkanımın yanındayım, yine oy vereceğim. Seni desteklemeye devam ediyorum Sayın 

Başkanım. 9 eksikle çıkan takım berabere kalıyor. Mourinho özür dilemesin, istifa etsin. 30 

milyon Fenerbahçe taraftarının içi yanıyor Sayın Başkanım. İrfan Can Kahveci’yi neden 

oynatmıyor? Cenk Tosun’u neden oynatmıyor? 

 

9. KONUŞMACI UĞUR OREL ORAL 

Dışarıda spor şube, çevik kuvvet, sivil polis. Bunlara ne gerek var? Neyse ki terör şube yoktu. 

Bu duruma anlam vermekte zorlanıyorum. Bizleri, bizlerden korumaya gerek var mı? 

Fenerbahçe’yi, Fenerbahçe’den korumaya gerek var mı? Biz bu duruma gelmiş değiliz. Biz 

öyle insanlar değiliz. Şu anki yönetimi destekleyenler, muhalif olanlar da Fenerbahçeliliğe 

yakışacak şekilde fikirlerini paylaşacaklardır. Ama sert ama yumuşak. Bir Fenerbahçelinin 

diğer bir Fenerbahçeliye zarar vereceğini düşünmüyorum. Televizyonlarda bazı spor 

yorumcuları asıl yatırımın futbola yapılmasını amatör branşların da bütçe küçülmesine 

gidilmesi gerektiğini söylüyorlar. Bunu düşünceler pek kabul görmese de bu branşlarla 

uğraşan, takip eden Fenerbahçelileri çok üzüyor bunlar. Türkiye’de de sorunlu bu. Sadece 

futbol branşı profesyonel olarak görülmekte. Diğer bütün branşlar amatör. Bütçelerine 

bakılmaksızın. Hangi branş hangi bütçede bilmeden ezbere konuşuyorlar. Benim ricam; 

amatör şubeler diye de adlandırdığımız atletizm, boks, kürek, masa tenisi ve yüzme 

şubelerimizin bütçelerini burada açıklanmasını istiyorum.  

 

10. KONUŞMACI MEHMET KAMİL BİLGE 

Konuşmama başlarken Fenerbahçe’nin ne kadar mutsuz olduğunu görüyoruz. Hepimiz 

mutsuzuz, hepimiz üzüntülüyüz. Sonuç ortada. Buradaki idarecilerimizin de mutsuz olduğunun 

farkındayım. Kimse böyle bir şey olmasını istemezdi.  
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Geldiğimiz noktada sportif başarı olmaz ise yapmış olduğunuz hiçbir tesis, hiçbir amatör başarı 

bir sonuca varamıyor. Yani biraz evvel de denildiği gibi gazı kaşmış oluyor. Bu demektir ki 

futbolda bizim acilen başarılı olmamız lazım. Olamıyorsak bunun sonuçları ağır oluyor. Biz, 

Fenerbahçe’yiz, halkın takımıyız. Ben sabah apartmanımda kapımı açtığım zaman apartman 

görevlimin ‘Ne olacak bu Fenerbahçe’nin hali?’ demesini istemiyorum. Arabamı yıkattığım 

çocuğun ‘Ağabey yine ne oldu?’ demesini istemiyorum. Sokakta rahat rahat başı dik dolaşmak 

istiyorum. Bir okula gittiğim zaman oradaki Fenerbahçe forması giyen çocukların azlığı beni 

üzüyor. Eskiden bütçem dahilinde her sene 4 tane, 5 tane çocuğa Fenerbahçe forması alırdım. 

Şu anda gidiyorum ve hangisine o formayı alacağım diye bakıyorum. Kimse istemiyor. Şu 

andaki Fenerbahçe ruhu gerçekten perişan durumda. Bir an önce ayağa kaldırmamız lazım. 

Biz, nerelerden döndük. Yine başarılı olacağız ama böyle sportif başarılar anlatılırken çok 

güzel şeyler gösterdiniz, amatör branşları gösterdiniz, herhalde orada bizim bir futbol 

sayfamızın da olması lazımdı. En azından oradaki başarısızlıklarımızın da burada sebepleriyle 

anlatılması lazımdı. Futbolda başarısız olduk ama anlatılan her şey pozitif. Negatiflerimizde 

şapkamızı önümüze koymamız lazım. Başarısızlık var. Bunu nasıl telafi edeceğiz. Sonuç nasıl 

olacak? Birinci sene acemiydik, ikinci sene acemiydik, yedi sene… Biz, acemilik istemiyoruz, 

biz başarı istiyoruz. Biz sokakta başı dik gezmek istiyoruz. Biz Fenerbahçe’yiz. Halkız ve bunu 

unutmayalım lütfen. Biz bu başarıyı istiyoruz, alacağız. Bunu canı gönülden söylüyorum; kimse 

Fenerbahçe’yi ayrıştırmasın. O’cu bu’cu olmasın. Biz, Fenerbahçeliyiz. Dün Aziz Yıldırım vardı, 

bugün Ali Başkan var, yarın başka biri olabilir. Ama biz bölünmeyelim. Bölünürsek 

toparlanmamız imkansız. Azınlık hale geleceğiz ve bu yedi senenin başarısızlığı bizim 

önümüzdeki 20 yılımızı alacak, farkında değilsiniz. 20 yıl sonra göreceksiniz ki o küçücük 

çocukların hepsi birer Galatasaraylı olmuş ve Fenerbahçe azınlıkta olmuş. Bunu herhangi bir 

ilkokula ya da ortaokula gittiğinizde görürsünüz. Ben utanıyorum, ben dışarı çıktığım zaman 

Fenerbahçeli formalı çocuk görmek istiyorum. Icardi, Osimhen forması görmek istemiyorum, 

istemiyorum. Biz burada neleri gördük; Ortega, Anelka, Alex gördük ve yine onları görmek 

istiyorum. Tamam antrenörümüz iyi olabilir ama hiçbir zaman yapının arkasına saklanmamanız 

lazım. Yapı! Yapı dediğimiz olay futbol olduğundan beri var. 20 sene evvel de vardı, şimdi de 

var, yarın da olacak. Yapıysa yapıyı da yeneceğiz, hakemse hakemi de yeneceğiz. 

Kayserispor maçında 3-2 galipken iki tane defans oyuncusunu almak yani ben kendime 

yediremiyorum. Fenerbahçe üçüncü golü attıktan sonra defans yapamaz. Dördü, beşi atması 

lazım. Bu olmaz. Burada başka bir şey var. Siz bu fotoğrafı görmezseniz, görmek istemezseniz 

istediğiniz kadar tesis yapın, istediğiniz kadar stat yapın, istediğiniz kadar kapasiteyi arttırın o 

stadı dolduramayız. Bugün Fenerbahçe’nin canı maraton alt kısmında kimse yok. Maraton alt 

kısmı Fenerbahçe’nin canıdır, damarıdır. Baskıyı orada kurarsın.  
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Oraya biz gol yediğimizde selfie çekiyorlar, kimse yok. Biz orada tepki verince ‘Sus, otur.’ Öyle 

bir şey yok. Orası Fenerbahçe. Orada ‘Kadıköy’de çıkış yok’ yazıyorsa oradan kimse 

çıkmayacak. Bu kadar basit. Sen Fenerbahçe’sin kardeşim. Ben ikincilik istemiyorum, beni 

kimse ikinciliğe mecbur edemez. Başarısızlık bizim için yoktur. Fenerbahçe her zaman 

kıskanılmıştır. Kıskanılacaktır. Bizdeki güç kimsede yok ama Galatasaray şu anda elinde 

imkanları bile yok ama Icardi sakatlanıyor, Osimhen diye bir çıkartıyor, Morata’yı yedek alıyor. 

Biz, Cenk Tosun’u niye aldık? 10 dakika da mı oynayamıyor. Ben Fenerbahçe’nin başarısı için 

burada elimizden ne geliyorsa yapalım diyorum. Yönetime destekte destek verelim ama 

burada lütfen bana gelip de ‘Tesis yapacağız’ vs. olmuyor. Önceliğimiz futbol! Futbol 

şampiyonluğu istiyoruz. Ben sokakta başım dik yürümek istiyorum. Kimse Fenerbahçe’den 

daha büyük değildir. Ben de değilim, Aziz Bey de değil, Ali Bey de değil. Hiçbirimiz değiliz. 

Bizim yarın bir gün ileride çocuklarımıza hesap verme durumumuz olacak. Ben babamla 7 

yaşındayken o stada girdim, 54 yaşındayım hala giriyorum ama başım giremiyorum. Lütfen rica 

edeceğim, artık şapkayı bir önümüzde koyalım. Biz nerede hata ettik, kardeşim? Bakıyorum, 

transfer, transfer, transfer… İstikrardan bahsediyoruz, yanlış hatırlamıyorsam 12 tane antrenör 

aldık, futbolcu söylemiyorum bile. Fenerbahçe’nin hissesini satıyoruz, miktar Cengiz Ünder’in 

parası kadar, Max Kruse’ye verdiğimiz paralar kadar. Yapmayın, satmayın, Fenerbahçe’nin 

tapulu mallarını satmayın. Fenerbahçe’nin arsalarına dikkat edin. Bizim bir tane dikili ağacımız 

yoktu, şu anda kolej gitti, villalar gitti, daireler gitti… Niye biz böyle yapıyoruz. Bunları kendi 

aramızda halledemeyecek miyiz, çözemeyecek miyiz? Lütfen önümüzdeki nesillere verecek 

hesabımız var. En kötüsü vefa var, vefayı unutmayalım. Kim Fenerbahçe için bir taş koyduysa 

elini öperim ama satmayın. Fenerbahçe’nin malını satmayın, üstüne koyun. Aidatı arttırın, bileti 

artırın ama satmayın. Fenerbahçe’nin bir tek taşını bile satmayın. Teşekkürler.  

 

11. KONUŞMACI ÖYKÜM DİZDAR 

Değerli Yüksek Divan Kurulu Üyeleri, Yeni bir Yüksek Divan Kurulu üyesi olarak aranızdayım. 

İlk defa size hitap etme şerefine erişiyorum. Normalde futbol ikliminde, şampiyonluğu 

garantilememiz gerekirken, hiçbirimiz takımın sırlamasından memnun değiliz. Dünyanın en iyi 

hocası var. İyi bir kadromuz var. Ama saha sonuçları bolca eleştiriliyor. Ve eleştirilmeye devam 

edilecek. Başkanı, topçuları eleştirmek gayet doğaldır. Kimse eleştirilemez değil. Ama ben 

bugün rakibimizin yapmış oldukları hakkında konuşmak istiyorum. Bahis reklamları, ofsaytımsı 

pozisyonlar, usulsüz reklam gelirleri vs. Bir hayal edin lütfen. Bunlardan bir tanesi bile bizde 

olsa herkes bunları konuşmaz mıydı? Meclise gitmez miydi konu? Masak rapor hazırlamaz 

mıydı?  
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Biz içerde birbirimizi yerken, atı alan Üsküdar’ı geçiyor. Çok şükür rakip tribünlerde, karaborsa 

geçim kaynağı diye besteler yapılmıyor. Çok şükür ki bizim eski oyuncularımızın aklı kalbiyle 

çelişmiyor. Çok şükür ki, şampiyonluk fotoğraflarından futbolcularımızı kaldırmak zorunda 

kalmıyoruz Çünkü biz Ulu Önder Atatürk’ün dediği gibi, Biz sporcunun Zeki Çevik ve ahlaklısını 

severiz. Saygılarımı sunuyorum. 

 

12. KONUŞMACI CENGİZ TOKGÖZ 

Çok sıcak olduğu için izninizle ceketimi çıkarıyorum, Saraçhaneden bir dostum gibi ben de 

kollarımı sıvıyorum, Sabah kalktım tarih 26 Nisan ama kapının önü 1 mayıs, tribündeki 

ayrılıkçılarla görüşmek elzemdir. Ayrılıkla seyircilik olmaz, bu taraftarla şampiyon olunmaz. 

Saraçoğlunda şinanay yavrum şinanay …… Galatasaray gibi tezahüratlar tribünde kabul 

edilemez, bize yakışmaz. Antalya’da 500 takım futbol oynadı, bizden gidip izleyen oldu mu 

acaba merak ediyorum. Stad yapılması çok güzel. Şimdiki stadın yeri yanlış, şehir ortasında 

stad olmaz. Bir önerim var, stadın üstü kapatılmalıdır. 30 sene önce Bülent Uygun’un 

düğününe gitmiştim, şimdi ona başsağlığı diliyorum. Voleybolda yapılan büyük hatayı 

affedemiyorum. Takım şampiyon oluyor sen antrenörü kovuyorsun. Böyle şey olmaz. Böyle 

yaparsak Vakıfbank gelir iki maç üst üste bizi yener ve şampiyon olur. Mourinho kurtarıcı 

sandık, yanıldık. Ali başkan başarısız değildir, bütün branşlarda başarılıdır, onu yalnız 

bırakmayalım arkadaşlar, bizi ışığa da o çıkaracaktır. Hepinize saygılarımı sunuyorum. 

 

13. KONUŞMACI KAYA ENİŞTE 

Pazar akşamı hepimiz çok üzgündük ama burada bu muhteşem sunumu gördükten sonra biraz 

olsun rahatladık. Bugünkü konuşmamda iki konu vardı biri hisse satışı biri de Maltepe’ye 

yapılacak tesisler Hakikaten çok güzel projeler, Ali Başkana, Hamdi beye diğer emeği 

geçenlere çok teşekkürler. Temennim bir an evvel açılıp hayırlara ve başarılara vesile olması 

Ayağına bu kadar top yakışan Maximin gibi bir futbolcu, Pazar günü Kayseri maçında 

Kayseri’nin sağ tarafını felç etti. Biraz topla fazla oynuyor o kadar. Zor bir dönemden geçiyoruz, 

ben kendim konuşuyorum ama platformumuzun aldığı karar hep destek tam destek, Ali 

Başkana sezon sonuna kadar destek olma kararı aldık. Bana sorsanız başkan olmam, üzerine 

para verseniz de almam. Çünkü 8 yıl önce Ali Başkana baktığım zaman Hollywood yıldızı 

gibiydi şu an baktığında içim burkuluyor. Fenerbahçe’nin şampiyon olması Türkiye’ye çok 

büyük bir moral verecektir. Fenerbahçe Çanakkale’dir, topraktır, Cumhuriyettir, Atatürk’tür. 
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14. KONUŞMACI MUSTAFA BUDAK 

Hisse satışı Fenerbahçe’nin satıldığını anlamına gelmektedir. Hisse satışı olarak nasıl 

bağımsız Fenerbahçe olacak? Anlamış değilim. 11.04 4.8 oranında hisse satışı yaptı. 532 

milyon TL civarında. Bankalar Birliğinden çıkmak için yaptı. Bizim 3 kulübümüze teklif sunmuş 

hisse satışı için Suudi havayolu şirketi. Senin Fenerbahçe’miz ile ne işin olabilir? Atatürk’ün 

fotoğrafına tahammülü olmayan bir ülkesin. Fenerbahçe ile ne işin olabilir? Başkanımızın 

hisselerimize %5 verse bile satılacağını zannetmiyorum. Mehmet Ali Aydınlar, 2010-11 

yıllarında federasyon başkanıydı ve kongre üyesidir. 3 Temmuz döneminde en çok zararı 

veren kendisidir. Fenerbahçe’nin Avrupa’ya katılmaması için imzası vardı. Trabzonspor gitmişti 

ve maddi manevi zarara uğramıştık. Fenerbahçe şike yaptığını sakladığı anda, ben maddi 

manevi cezasını cebimden ödeyeceğim demişti. Aradan 13-14 sene geçti, hala bekliyoruz. 

Başkanlığa aday koymaya çalışıyormuşsun, kulis yapıyormuşsun. Fenerbahçe verilen sözleri 

unutmaz. Boşa zaman kaybedip kulis yapmanıza hiç gerek yok. Adaylığa yakışmıyorsunuz. 

Her kürsüye çıktığımda Fenerbahçe’nin haklarını korumak zorundayım. 45 milyon Euro az para 

mı ya! Ödeyeceksiniz, peşini bırakmayacağım!  

 

15. KONUŞMACI HALUK BURCUOĞLU 

Eda Erdem Dündar, benim tanrıçamdır. Voleybolda hala şampiyon olamamamızın 

etkisindeyim. Ama Eda’ya olan sevgim ve saygım her zaman devam edecektir. Hep şu sisteme 

uyduk. Hep bize kötü davranıyorlar, hakemler kötü, Galatasaray kayrılıyor, şu takım, o takım 

kayrılıyor. İtirazım var mı? Yok. Şunu soruyorum bu gidişat bize ne sağladı? Allah aşkına şunu 

bir düşünün ya! Bu kadar bağırdık, çağırdık ne elde ettik? Bana göre bu yaptığımız son derece 

yanlış. Şampiyon oluruz, olmayız o önemli değil. Burada bir düzeltme yapayım. 

Fenerbahçelilerin başı her zaman diktir. Biz başımızı eğmeyiz, üzülürüz sıkıntımız içimizde 

kalır. Bir defa de söyleyin ‘Biz kötü oynadık’ ayıp mı bunu söylemek. Kayseri maçında maçın 

ardından programında benim çok sevdiğim spiker arkadaşımın şu ifadesi var. Bir fotoğraf 

gösteriyorlar, ‘Bu penaltı değil mi? penaltımızı vermediler’ Ya bari bunu söylemeyin. Kayseri 

ya! 8 tane eksikle bize üç tane gol atıyor ve üçüncü gol 90+4. dakikada geliyor. Kimse kusura 

bakmasın. Ondan sonra kimse bana Mourinho şöyledir, böyledir demesin. 
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16. KONUŞMACI RAHMİ EYÜBOĞLU 

Düne kadar konuşmayı yapmayı düşünmüyordun. Çünkü bu kürsüyü çok işgal edince arkadan 

başlıyor ‘Yine Eyüpoğlu çıkacak’ diye. Fakat dün çok ilginç bir şey yaşadım. Onu sizinle de 

paylaşacağım, ondan dolayı konuşacak hakkı buldum. Sizlerle bir şey paylaşmak istiyorum; 19 

Mart’tan sonra eğer Saraçhane’ye, Maltepe’ye gittiyseniz bir şiir duyuyorsunuz; ‘Yiğidim, 

aslanım burada yatıyor.’ Bunu herkes Zülfü Livaneli’nin şiiri diye bilir ama değildir, beni 

Fenerbahçeli yapan dedemin şiiridir. Şimdi diyeceksiniz ki ‘Yiğidim, aslanım’ ile nereye 

gideceksin? Annem üç sene önce vefat etti. Üç senedir evdeki arşivde aradığım bir şey vardı, 

bu dedemin el yazısından ‘Yiğidim, aslanım’ şiiridir. Bu şiir Nazım Hikmet için yazılmış şiirdir. 

Nazım’dan sonra Anıtkabir’de yatan Atamız için söyledi, Uğur Mumcu için söylendi, söyledi de 

söylendi… Yatmayan bir kişiye mal oldu, o da Silivri’de yattığı için –Ekrem İmamoğlu- söylendi, 

ben bu şiiri bulunca bunu yatmayan ama oturan birisine söylüyorum; Sayın Ali Koç’a ithaf 

ediyorum. Niye? Ali Bey 2018 yılındaki sert geçen seçimden sonra başkan oldu. Buraya da 

geldi kendini açıkladı. ‘Ben şampiyonluk sözü vermiyorum’ dedi. Verdi mi? Başkanın 

şampiyonluk sözü verdiğini duyan var mı? Ben duymadım. ‘Ben mali konularla ilgileneceğim’ 

dedi. O dönem yönetim kurulundaki Sayın Karaçam yanlış hatırlamıyorsam düğmeye bastı. 

Biraz önce de Erol Bilecik, mesaj verdi. 2025-26’da borç bitiyor. Ne demek? Söylediklerini 

yavaş yavaş yapıyor başkan. Ben akademiyi bugün hatırlatacaktım. Hamdi ağabeyimiz 

yapıyoruz dedi. Demek ki bu da gündeme alındı. Demek istediğim Sayın Ali Koç Başkan, 

2018’den bu yana geldiği dönemde söylediklerini yapabildiği kadar yapıyor, devam ediyoruz. 

Benim konuşma yapmayı düşündüğüm konu asıl taraftar ve seyirci. Ben bir taraftarım. Burada 

Ahmet ağabeyimiz ‘Ben tribüncüyüm’ dedi. Evet, tribüncülük ile taraftarlık farklı şey değil ama 

ben bu kulübün sporcusu oldum, yöneticisi oldum, yüksek divan kurulu üyesi oldum ama ben 

bir taraftarım. Belki de Ali Bey’i eleştirebileceğim tek konu taraftarlık üzerinden olabilir. 42 bin 

kapasiteli stada gelen insanların sizce ne kadarı taraftar, ne kadar seyirci? Bence son 3-4 yıldır 

seyirci! Ben taraftarım. Bir takımla 3 maç oynadık bu sene ve yenemedik ya. O zaman statta 

tepki gelmesi çok normal. Bir lafım da onlara. Taraftarlarsa eğer Fenerbahçe Stadı’nda hazırlık 

maçında ‘Ali Koç istifa’ diye bağırılmaz, bağırılmamalı. Rus takımı ile hazırlık maçı yaptık, ‘Ali 

Koç istifa, yönetim istifa’ dendi. Hadi Kayseri maçında birazcık diyelim, şampiyonluk gidiyor 

çünkü ama bence o da yanlış. Sabah buraya gelirken gördük. Ben eminim bu polisleri, tomaları 

buraya bizimkiler değil, kesin Galatasaray çağırdı. Bu çocukların tepki vermeye hakkı var mı, 

var. Küfür etmedikçe, hakaret etmedikçe düşüncelerini paylaşıyorlar. Demokrasi bu ise bunu 

da yapma hakları var. Onlar da bunu yapıyorlar. Ama taraftara geleceğim ya… 6222 diye bir 

kanun var. (Atatürk ve Fenerbahçe bayrağı açılır) Bunu CHP mitinginde bile indiremediler. Bu 

bayrağı niye açtım? 
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Galatasaray maçına ben ve arkadaşlarım biz bunu stada sokamadık. Niye biliyor musunuz? 

Spor Şube izin vermedi. Ben ne diyeyim? Taraftarım ama yapamıyorum. Bizimkilerden dolayı 

değil, Spor Şube. Hepsi de dışarıda. Desinler ki sokmaya izin verdik, ben de özür dileyeyim. 

Fenerbahçe bayrağımı, Atatürk bayrağımız Galatasaray maçında arkadaşlarımla içeriye 

sokamadım. Bundan sonra onu oraya sokacak insanlar istiyorum. 

 

17. KONUŞMACI YAMEN UZUN 

Sayın Divan Başkanı, Üyeleri, Hepinize sormak istiyorum. Fenerbahçe’nin değerleri mi ön 

planda? Şampiyonluk mu ? Değerler ön planda ise, Değerlerimizi ön planda tutan Yönetim 

Kurulu üyeleri, Eğer siz Atatürk büstünü koydurmasaydınız, stadın üstüne Atatürk 

yazdırmasaydınız, Bize son 10 yılda çektirdiklerini kabul ediyoruz ama mücadeleye devam. Bir 

tarafta siyasal İslam’ın egemen olduğu, Atatürk değerlerinin yıkıldığı dönemde, bu 

uygulamalarla şampiyonluğu yedirmezler size. Saygılarımla, 

 

18. KONUŞMACI EREN ORAS 

Ben çok şey yazmıştım ama bunları okumayacağım, sırtımda platinlerim kırıldı ağrı 

içerisindeyim. Biz kimsenin oyuncağı değiliz, kimse birtakım beyanatlar verip kulübümüzün 

üzerinden oyunlar oynayamaz. Başkanımız çok iyi bir duruş sergiliyor, arkasında duracağız. 

Dış güçler dediğimiz o kadar çok unsur var ki, başımızdakilerden taraftarlarımıza kadar. 

Bunların önünde kenetlenerek kulübümüzü daha iyi günlere getirelim Cebinde beş kuruş para 

yok son parasıyla bilet alıyor insanlar, yazık değil mi? Başkanım sizden tek ricam güzel 

günlere taşıyın kulübümüzü.  

 

19. KONUŞMACI VOLKAN ERUÇAR 

Ciddi anlamda gerilen bir fay var camiada. Bu fayın hafif hafif kırılması için olağanüstü kongre 

kararını Başkanımızdan talep ediyorum. Hakan Bilal Kutlualp açıkladı Mehmet Ali Aydınlar’ın 

aday olmasını, çok da yakışacağını düşünüyorum. Çok adaylı olmasını diliyorum. Şampiyonlukta 

bir gece sevineceğiz. Kombineler bizim önceliğimiz, maça gitmek bizim önceliğimiz. Kombine 

sisteminin kaldırılıp öncelikli bilet uygulamasına geçileceği söyleniyor. Divan kurulunun maraton 

altta bir yeri var kaldırılacağı söyleniyor.  
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Maraton alt orta bölüme bir blok yapıldı, maalesef yarısı boş ve bomboş görüntü olarak ortaya 

çıkıyor. Bu tribünün eski haline kavuşturulmasını rica ediyorum. Taraftar gruplarına ayırmayın 

lütfen. 3 dönem de Ali Bey’e oy verdim. Aziz Bey bir tarafa vermesiydi, bu yönetimde de bu 

uygulamaları görüyoruz. Hakkaniyet rica ediyorum. Kayserispor maçında protestolarda stat 

müziğinin açılması rahatsız edici ve iticiydi. Sanırım DJ bunu gerçekleştirdi. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Yönetim Kurulu ve Denetim Kurulu raporları hakkındaki görüşmemiz tamamlandı. 

Başkanımızı kürsüye davet etmeden önce gündemin 11. maddesinde bizi seyreden 

taraftarlarımızın hiç hoşlanmadığı ama tüzük gereği maalesef gündeme getirdiğimiz 

havuz fiyatları belirlenmesi var. Ben bugünün önemine binaen Yönetim Kurulu bize 

teklifte bulunmuş zaten, çalışmış. Enflasyon artış oranında yıllık artış oranında bir artış 

oranı var burada bence bugün konuşmayalım yönetimimiz takdir etmişler gayet uygun 

fiyatlar da. Şimdi Sayın Başkanımız Ali koçu kürsüye konuşmalarını yapmak üzere 

davet ediyorum. 

 

Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanı Ali Y. Koç  

Değerli Fenerbahçeliler, hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. Dostum olan, futbolcuyken 

bizlere hizmet eden Bülent hocamızın kendisine ve ailesine başsağlığı diliyorum. Allah rahmet 

eylesin. Allah kimseyi evlatlarıyla sınamasın, çok zor bir durum. Sevgili kızı Almina nurlar 

içerisinde yatsın. Bu acılı günlerin tek ilacı zaman. Kısa zamanda da inşallah çabuk geçer. 

Sabır, kuvvet ve metanet diliyorum. Güneş Hanıma da ayrıca başsağlığı dilemek istiyorum. 

Güneş Hanımı biraz anlattılar, tekrar anlatayım. Kadın basketbol ve voleybol şubelerimizin 

efsanelerinden. Son dönemde sık sık görüştüğümüz biriydi. En son burada Hulusi Belgü’nün 

voleybol etkinliğine katılmıştı. Sağlığı biraz kötüye gitti, yardımcı olduk ve tekrar huzurevine 

döndü. Takip eden günler içerisinde maalesef kaybettik. Milli takımın ilk kadın kaptanıydı. 

Babası Doktor Selim Çapa, Türkiye ve Fenerbahçe’de kadın basketbol ve voleybolunun 

kurucularındandı. Çok kupa kazandı ama bir özelliği daha Türkiye Cumhuriyeti’nin ilk kadın 

yöneticisiydi. Nurlar içerisinde yatsın. Evet, biz geçen hafta bu toplantıya hazırlanırken çok 

heyecanlıydık. Size çok güzel haberlerin müjdesini verecektik. Tabii para pul konuları tüm 

camiayı etkilemese de sizler camiamızın büyükleri akil insanları olarak sizlere daha çok hitap 

ediyor. Finans konularından Erol Bey bahsetti, ben girmeyeceğim.  
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Çok mutluyduk psikolojik üstünlük bize geçmişti. 11 puandan 3 puana kadar inmiştik. Kalan 

fikstürde de bu farkın kapanacağı yönündeydi. Dolayısıyla tam motivasyon ve enerjiyle bu 

toplantıya gelecektik. Hafta sonu 5 müsabakamız vardı, hepsi kendi alanlarında finaller ve final 

etap turlarıydı. Kadın basketbolda bir kez daha şampiyon olduk. Ancak kimsenin öngöremediği 

ve ne yazık ki geçmiş yıllarda da, sadece bizim dönemimizde değil beklenmedik rakiplere karşı 

hiç beklenmedik dönemde hem de kendi stadımızda kaybettiğimiz puanlarla şampiyonluk 

şansımızı sekteye uğrattık. Her ne kadar futbol her türlü sonuca açık olsa bile haklı olarak 

bütün camianın haletiruhiyesi değişti, karamsarlaştık ve çok üzüldük. Hatta birçoğunuz haklı 

olarak öfkelendi. Bizim burada olmamız, sizden farklı duygular içinde olmamız demek değil. 

Bizler de aynı derecede üzgün durumdayız ama bizim üzülüp şikâyet etme lüksümüz yok. 

Çalışmak ve bu sıkıntıları gidermek zorundayız. Hepinizin içinde yaşadığı duyguları, hayal 

kırıklıklarını biliyoruz. Çünkü biz de birebir aynı duyguları yaşıyoruz. Demin Ahmet Bulut’un da 

dediği gibi umutla başladığımız, farkı üç puana kadar indirip psikolojik avantajı elde ettiğimizi 

düşündüğümüz bir sezonda izahatı son derece zor bir beraberlikle geldiğimiz nokta maalesef 

bizi çok dezavantajlı bir duruma düşürdü. Burada rakamlarla,  tablolarla sizi ikna etmeye 

çalışmayacağız. Siz gönül koydunuz, ben de gönülden konuşacağım. Her şeye rağmen, 

kulübümüzün geleceği açısından bize güvenen ve istikrar açısından yanımızda olanlara 

şahsım ve yönetim kurulum adına teşekkür etmek istiyorum.  

Geçen sene renkli, çetin yeri geldiğinde gergin bir kongre yaşadık ama bir kez daha 

Fenerbahçe demokrasinin değerli olduğunu herkese gösterdik. Bu kongrede camiamız bizleri 3 

yıl daha göreve getirdi. Camiamızın uzun süre beklediği şampiyonluk özlemini gidermek için 

çok daha programlı ve geçmişten kazanılmış büyük tecrübelerle çalışmalarımızı kongre 

öncesinden başlattık. Seçilelim bir bakalım demedik. O dönem de seçilme garantimiz yoktu. 

Futbol tarihinin gelmiş geçmiş en iyi 5 hocasından biri, tüm dünyanın takdirini kazanmış, 

başarıları ortada olan Mourinho’yu hem Başkan Sayın Aziz Yıldırım, hem de biz istedik. Netice 

itibarı ile kim kazanırsa kazansın gelecekti. Çok büyük bir coşku, umut ve sevinçle zaten imza 

töreninde de gördüğünüz üzere büyük bir motivasyonla karşılandı. Sadece Türkiye’de değil 

tüm dünyada yankı uyandıran ve Fenerbahçe’nin konuşulmasına sebep veren bir transfer oldu. 

Onunla hedefimiz ki bu hedef hala geçerlidir. Sadece bugünü değil geleceği de planlamak ve 

teknik açıdan da istikrar sağlamak. Sizin tabii ki beğenmeme, eleştirme lüksünüz var. Biz, 99 

puan alan İsmail Hocayı da eleştiren bir camiayız. Son yıllarda aldığımız puanlar pek çok yılda 

şampiyon olduğumuz puanların çok çok üstünde. Bu sene de böyle olacak. Sonuçta 

şampiyonluk çok çok önemli. Hocamızın transferleri doğrultusunda sürece erken başladık. 
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Uzun yıllardır yaşananların aksine transfer planlamamızı yaz kampından önce bitirdik. Tabii 

bunun bir maliyeti de oluyor. Geçmişte finansal fair-play cephanemizin zayıflığıyla mecburen 

kiralama yöntemleri. Kiralayan kulüpler de futbolcularını son dakikaya kadar transfer 

etmiyorlar. Bu sefer biraz pahalıya mal olmak kaydıyla planlamamızı yaptık. Kısacası çok daha 

cesur davrandık ve neticesinde Fenerbahçe tarihinin finansal açıdan en değerli kadrosunu ve 

doğal olarak da en yüksek bütçeli kadrosunu kurduk. Kaliteli, deneyimli Türkiye ve Avrupa’da 

mücadele gücü yüksek bir takım kurduğumuzu düşünüyorum. Bunu sadece biz 

düşünmüyorduk eminim sezon başında sizler de düşünüyordunuz ama daha da önemlisi spor 

kamuoyu da bunu ifade ediyordu. Ben bugüne kadar ne yaşarsam yaşayayım hiç kimseyi 

mazeret göstermedim. Başarısızlık ve hayal kırıklığı varsa bunun tek sorumlusu vardır ve o da 

başkandır dedim. Bu sorumluluğu, yükü ve eleştirileri yeri geldi mi hakaretleri, yeri geldi mi 

iftiraların altında ezilmedim kimseyi de mazeret olarak kullanmadım. Bu da böyle devam 

edecektir, böyle bilmenizi istiyorum. Şunu da söyleyebilirim. Futbol ve futbol yapılanması 

açısından bence ben ve arkadaşlarım, tabii ki her zaman takdir sizlerindir ama elimizden 

gelenin, maddi güçlerimizin en iyisini yaptığımıza inanıyorum. Ancak futbol sadece plan ve 

doğru kadro mühendisliğiyle, çok büyük yatırımlarla değil; mücadele, adalet ve bazen de 

şansla yazılan bir hikâyedir. Bazen futbolda akıl ve mantığın algılanamadığı şeyler oluyor. Ligin 

ilk yarısında inişler-çıkışlar yaşamamıza rağmen takımımızı şampiyonluğun en güçlü adayı 

olarak konumlandırdık ve mücadelemizi sürdürdük. Devre arası geldiği zaman bence 

Fenerbahçe tarihinin en başarılı devre arası transferlerinden birini yaşadık.  Kadromuzu 

güçlendirmek, şampiyonluk şansımızı pekiştirmek için yatırımlarımızı daha da artırdık. Talisca 

gibi yaratıcı ve skorer bir oyuncuyu, Skriniar gibi savunmada lider bir ismi, Diego Carlos gibi 

Premier Lig tecrübesi olan bir savunmacıyı kadromuza kattık. Bize göre zaten güçlü olan 

yapımızı daha da sağlam bir zemine oturttuk. Bu sezon hem futbol kalitesi hem de rekabet ve 

mücadele gücü açısından doğru yolda olduğumuzun bir göstergesiydi. Yeri geldi evet hepimizi 

çıldırtacak bir futbol kalitesi vardı ama o maçları da kazandık. Tabii ki ikincilik hiçbirimizi 

kesmiyor. Yıllardır hep yarışın içindeyiz, hep tepeye uğruyoruz ama bir şekilde ikincilikle 

yetinmek zorunda kalıyoruz. Biz sadece sahada rakiplerle değil adil rekabet açısından kronik 

olarak hasta olan sistemle önceki sezon başladığımız mücadeleye devam ettik. Yıllarca bu 

sistem bizden önce de hakkımızı yedi, sesimizi kısmaya çalıştı. Bu sezon mücadelemizi bir 

çatışma olarak değil haklılıkla, hukukla ve sabırla yürütülen bir adalet mücadelesi gibi 

konumladık. Yıllarca değiştirilmeyen o yapı artık neredeyse futbolla ilgilenen herkesin kabul 

edeceği şekilde çatırdamaya başladı.  
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Kolay kolay yerlerinden edilemeyecek, hatta hiç düşünülmeyecek; başta bir önceki federasyon 

başkanı, yönetim kurulu, özgür ağırlığı yüksek hakemler, gözlemciler, TFF profesyonelleri ve 

kurullarda görev yapan bazı isimler artık Türk futbolundan silinmişlerdir. İnşallah da bir daha 

dönmemek üzere. Bu mücadelemiz hem çok zor oldu hem de yeri geldi bize çok pahalıya mal 

oldu. Örneğin Riyad konusu. Sadece bize yazıldı. Bizim verdiğimiz mücadeleden pahalıya mal 

oldu derken, küçük bir örnek. Veya biz federasyonla görüş ayrılığı yeri geldi mi çatışma 

içerisinde iken bizim elimizden bir siyasetçi tutup federasyonla aramızı yapmadı. Ne demek 

istediğimi anlıyorsunuzdur. Veya yapmaya çalışmadı. Yıllar sonra ilk kez bir derbiye yabancı 

hakem atandıysa, ligin ikinci yarısında yabancı VAR hakemleri kullanıldıysa bu sadece bir 

yabancı hakem kararı değil, sistemin mecbur kaldığı bir geri adımdır. Yabancı hakem devam 

etmemesi kanaatimizce son derece hatalı ve gereksiz bir karardı. Federasyona ilettik. 

Kamuoyu konuyu satın almış. Bu konuya karşı gelenlerde Galatasaray-Fenerbahçe maçından 

sonra federasyonun ne kadar doğru iş yaptığını ve hakemin ne kadar başarılı olduğunu 

konuştu. Böyle bir kritik maçta hakem konuşulmamış. Türk hakemleri korunmuş. Bu hakemler 

işi bitince uçağa binip gidiyor. Buradaki sosyal medya ve geleneksel medya baskısı ile 

televizyonlarda yorumcuların ağzında cıklık olma sıkıntıları yok. Adam gördüğünü çalıyor ve 

gidiyor. Yeri geldi VAR hakemleri bizim aleyhimize hata yaptılar. Sesimizi çıkarmadık çünkü 

bizim için yabancı hata yapmaz diye bir şey yok. Bizim için niyet önemliydi.  Bence çok önemli 

bir milattı. Federasyonun bu kararından dönmesine ne anlam verebildik, ne anlayabildik. 

Kendilerine de ifade ettiğimiz için bunu açık açık söylüyorum. Son derecede hatalı bulduk. 

Hem de spor kamuoyunun yanında Beşiktaş, Trabzonspor ve Samsunspor’un da yabancı 

hakem talep ettiği, diğer rakibimizin ne dediğini bilemediğim için onlar da hadi talep etti, 

diyelim. Böyle bir ortam varken bununla devam etmemek bizim kafamızda çok büyük bir soru 

işareti bıraktı. Bu sezon gelişmeleri adil futbol için bir milat olarak görüyoruz çünkü biz yalnız 

kendi hakkımız için değil Türk futbolunun daha adil, daha şeffaf olması için mücadele ettik ve 

etmeye de devam edeceğiz. Şüphesiz bu süreç hiç kolay değil. Sizler için bir kıymeti harbiyesi 

de olmayabilir. Bu bizim dönemimiz için değil Türk futbolu için gelecek için yapılan bir 

mücadeledir. İnandığımız uğruna savaştığımız bedel ödediğimiz uzun ve zorlu bir yoldur, bu. 

Bu yolda bugüne kadar yaptığımız her şeyi daha güçlü bir şekilde, daha bilinçli bir şekilde daha 

kararlı yapmaya devam edeceğiz. Şunu da düşünmeyin, ‘Bu mücadele sonuçta meyvelerini 

verdi.’ Evet, meyvelerini veriyor ama bizim anladığımız, arzu ettiğimiz ve uğruna mücadele 

verdiğimiz adil rekabet iklimine daha yolumuz var.  
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Değerli Fenerbahçeliler, Bugün geldiğimiz noktada çok ağır bir sorumluluğun yükü ile 

karşınızda duruyoruz. Bu görev bize emanet edildiğinde kulübümüzü hak ettiği yere taşımak 

için elimizden gelenin en iyisini yapacağımıza söz vermiştik. O günden bugüne, bugün de dâhil 

camiamızın taleplerini hep dikkate aldık. Yönetim Kurulumuzla büyük bir özveriyle maddi, 

manevi her türlü katkıyı sağladılar. Onlara bir kez daha huzurlarınızda teşekkür etmek 

istiyorum. Ama şunun da iyi bilinmesini istiyorum; birilerinin Fenerbahçe’yi sürüklemeye 

çalıştığı bir yönetim zafiyet içerisinde algısı için mücadele edeceğimizi, böyle bir şeyi kabul 

etmediğimizi ve böyle bir durum içerisinde asla olmadığımızı sizlere ifade etmek istiyorum. 

Bugün buradan bizi izleyen tüm camiamıza, taraftarımıza, kamuoyuna açık ve net bir mesaj 

vermek istiyorum: Biz, yönetim kurulu olarak görevimizin başındayız ve mücadelemize devam 

edeceğiz. Fenerbahçemiz, her olumsuz gelişmeden sonra, her krizde kongre tartışmalarına 

sürüklenecek, sosyal medyada yaratılacak algılarla başkan değiştirecek, tribünden yapılan 

tezahüratlarla yönetimi değiştirecek bir kurum değildir ve hiçbir zaman da olmamalıdır. Eğer ki 

biz bu kapıyı açarsak başka kulüplerde gördüğünüz ‘Allah’a çok şükür bizde böyle şeyler 

yaşanmıyor’ dediğiniz şeyler bizim kulübümüzde de yaşanmaya başlayacaktır. Bizim içimiz 

acımıyor mu? Bu kadar mücadele, bu kadar uğraş, yeri geldiğinde savaş, kendi camiamızın 

belli yerleri tarafından olmayan şeyler üzerinden iftiralar, hakaretler, haklı eleştirilerin dozunu 

artırıp bambaşka yerlere taşımak… En kolayı ‘Yeter artık’ deyip gitmek ki biz ve bizden 

sonrakiler sağlam durmalı. Aziz Başkan da çok sağlam durdu. Ancak biz bu kapıyı açarsak 

inanın kudretli bir Fenerbahçe Spor Kulübü yönetimini unutun derim sizlere! Dolayısıyla henüz 

yapacak işlerimiz var ve az önce de ifade edildiği gibi tamamlanacak yolumuz var. Çektiğimiz 

bütün cefanın, yaşadığımız bütün sıkıntının, en azından finansal açıdan bir iki ay içerisinde 

üstesinden gelmeye ve bundan dolayı bambaşka projeleri…  

Mücadele edip ucuna gelmişiz. Güvenoyu diyen güvenoyu desin ama biz, yönetimde 

kulübümüz için görevimize devam edeceğiz. Geldiğimiz nokta itibarıyla az önce ifade edilen ve 

kulübümüze çağ atlayacak projeleri yarım bırakacak, terk edecek durumda, lüksünde değiliz. 

İnanın buraya getirene kadar canımız çıktı. Erol Bey’in bahsettiği borç seviyesi inene kadar bir 

kuruş hisse satmadık. Ne yaptık, ettik kendi imkânlarımızla gemiyi yüzdürdük. Mali bağımsızlık 

hedefi için büyük fedakârlıklar yaptık ve Allah’ın izniyle bir daha buluştuğumuzda ki inşallah o 

buluşmayı Maltepe’deki tesislerimizde inşaatı sizlere göstermek için yapmayı planladığımız o 

buluşmada hep beraber bana göre her bir şampiyonluk kadar önemli olan Fenerbahçe Spor 

Kulübü artık kimseye muhtaç kalmayacaktır. Evet, üzüldük ve üzdük, yıprandık, hayal 

kırıklıkları yaşattık ama biz, görev süremiz boyunca inancımızdan hiçbir şey kaybetmedik.  
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Ve sizler de iki sene sonra ‘İyi ki bu adamlar tırsmadılar, baskıyla kaçmadılar, iyi ki kaldılar’ ve 

burada anlatılanlar hayata geçtiği zaman sizler de aynı şeyi söyleyeceksiniz. Sosyal 

medyadaki gençlere sesleniyorum: Çok dinamik bir ülkede yaşıyoruz. ‘Ya böyle bir gündem 

olur mu?’ dediğimiz gündem bir gün sonra değişebiliyor. Bambaşka daha önemli gündem 

olabiliyor. Bazen takip etmekte de sıkıntı yaşayabiliyoruz. Gençler, özellikle sosyal medyadaki 

gençler, Fenerbahçe için birilerine destek vermek tabii ki hakkınızdır. Destek verdiğiniz kişileri 

iyi inceleyin, iyi tartın. Onların ilkesel duruşlarını ve değerlerini anlayın, çünkü sizden önce de 

bir hayatları vardı. Ona göre kararlarınızı verin, lütfen! İki tane hedefimiz vardı: Sportif başarı 

ve finansal bağımsızlık! Bugün şunu düşünmüş olabilirsiniz ki öyle düşünüyorsanız da bizim 

üzücü olsa da gayet normal karşılıyorum: ‘Ya burada projeyi anlattılar, bu Yüksek Divan 

Kurulu’nu geçiştirmek için’. Ben, bugüne kadar size hiçbir konuda ne yalan söyledim ne de 

günü kurtarmak için gündem değiştirmedim. Belki bir nebze öyle yapsaydık daha farklı şeyler 

de olabilirdi ama biz, ilkesel duruşumuzdan şartlar ne olursa olsun hiçbir zaman taviz 

vermedik. Sportif başarı dediğimizde futbol dışında zaten tartışacak bir şey yok. Her sene hem 

içeride hem dışarıda büyük başarılara imza atıyoruz. Amatörlerde de öyle, Olimpiyat geldiği 

zaman vs. bunları tekrarlamayacağım, anlatıldı. Bunu takdir edenlere de çok teşekkür ederim. 

Sağ olun, var olun. Futbolda ise tabloyu değiştirmek için her şeyi yaptık ve henüz ne yazık ki 

istediğimiz hedeflere ulaşamadık. Lütfen şu an için söylüyorum varsa bu seneki futbol 

tasarruflarımız ve yatırımlarımızla ilgili ‘Şunu çok yanlış yaptınız’ dediğiniz bir şey varsa 

söyleyin, bunu duymak istiyorum ama topyekun baktığınız zaman bence bu sene gerçekten 

Fenerbahçe tarihi açısından da futbol adına çok cesurca davranılan bir seneydi. Biz havlu 

atmadık, bizim ne havlu atma anlayışımız var ne de lüksümüz var. Futbolda neyin ne olacağı 

hiç belli olmaz. Biz, mücadelemize devam edeceğiz. Finansal bağımsızlık hedefimize ulaştık. 

Ben ve arkadaşlarımın size en büyük mahcubiyetimiz tabii ki en önemli yer futbol tarafı. Ama 

unutmayın ki bu sıkıntılı dönemleri biz ilk defa yaşıyoruz. Diğer kulüpler uzun uzun yaşadılar, 

sonra işler rayına girdi. Biz, bu sene bu buhran döneminden kurtulmayı planlıyorduk. Kim bilir 

belki de kurtulabiliriz. Evet, bazılarınız ‘İş mucizelere kaldı’ diyebilirsiniz, doğru söylüyorsunuz. 

Size şunu söylemek istiyorum: Bu en büyük hedefimiz olan finansal bağımsızlık kesinlikle en 

sessiz ama en zorlu mücadelemizdi. Kulübümüzü ayakta tutan, geleceğini güvence altına alan 

bu alanda artık herkesin de ifade ettiği gibi çok önemli bir eşiğe geldik. Arkadaşlarımızın da 

detaylıca aktardığı gibi attığımız adımlar sayesinde inşallah yaz aylarından itibaren 

Fenerbahçe, finansal olarak kendi ayakları üzerinde duracak ve her şeyden kıymetlisi eylül 

ayında gerçekleştireceğimiz Mali Genel Kurul’da Bankalar Birliği anlaşmasından çıkışımızı 

resmen ilan etmeyi hedefliyoruz. Bunu da aslında ilk Yüksek Divan Kurulu’nda kutlayacağız 

ama ne olur olmaz diye Erol Bey, eylül ayını işaret ediyor. 
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Niye buradan kurtulmalıyız? 3 Milyar 628 Milyon TL Bankalar Birliği anlaşmasından sonra 

ödeme yapmışız. O diğer bağıran arkadaşlar hiç merak ediyorlar mı; kulübün bu kadar geliri 

buraya giderken bu kulüp nasıl oluyor da tarihin en büyük yatırımlarını yapıyor? Gemiyi bir 

şekilde yüzdürüyor? Futbol dışındaki sportif branşlarda da yatırımlarını kesmiyor diye hiç 

düşündünüz mü? Buradan çıkmak zorundayız, niye biliyor musunuz? 3 Milyar 628 Milyonun 

sadece 140 milyon TL’si anaparaya gitti. Yani 3,5 Milyar biz iki senede faiz ödedik. Biz, bu 

anlaşmayı yaptığımız zaman faizler %9,5 idi. Değişken faiz %52’ye kadar çıktı, bugün 

%49,5’tur. O yüzden biz bu işten çıkıyoruz ve bu Fenerbahçe camiasının büyük bir zaferidir, 

sadece bizim değil! Bu sadece bir ekonomik hamle de değildir. Kulübümüzün geleceğini 

ipotekten kurtarma kararlılığımızın bir göstergesidir. Tüm olumsuzluklara rağmen kulübümüzün 

tam bağımsızlık yolunda verdiği mücadelenin zaferidir ve bundan sonra da kimse buradan 

çıkıp finansal açıdan Bankalar Birliği vs. konuşmayacak konuma gelmişiz demektir. Arkadaşlar, 

bu ne demek biliyor musunuz? Yeni stat projesinin düşünülme hamlesidir. Yeni stat projesini 

bir yere koyun, Hamdi Bey anlattı. Burada sunulan sunumun Adnan Aksu Mimarlık ile 

mühendislik açısından her türlü detayı düşünülmüştür. Bu, göstermelik bir sunum değildir. Bu 

kendi kendini ödeyecek bir projedir. Diyeceksiniz ki, ‘Parayı nereden bulacaksınız?’ Az önce 

söylendi, ‘Fenerbahçe kendi emeğiyle, teriyle, parasıyla sahibi olmadığı, devletin sahip olduğu 

stadı yapan ilk ve tek kulüptür.’ Aziz Başkanın buna cesaret ettiği dönemlerde de Türkiye’nin 

ekonomisi çok kötü durumdaydı. Şimdi geldiğimiz nokta itibarıyla Hamdi Bey anlattı, geçmişte 

de Nihat Özbağı ile bu projelerde çalışmış olmasından dolayı zaten aşinadır, Adnan Aksu 

gördünüz ne kadar Fenerbahçeli,  ne kadar ince detayına kadar bu işler planlanılmış. Şimdi 

Allah’ın izniyle önümüzdeki mayıs sonu başlayacağız. Gerekirse sezonun ilk yarısını başka bir 

stadyumda oynayacağız. Bunun için 4 ay diyorlar, ben 6 ay diyorum ne olur ne olmaz diye ama 

her halükarda böyle bir şeye sahip olmak için bu fedakarlığı yapmak zorundayız. Aynı 

zamanda lego gibi Adnan Bey’in de ifade ettiği gibi parçalar hazırlanacak. Yani mayıs 

sonundan sonra olacak sadece yerleştirme işi. Ben de inanamadım ama üç beş toplantı 

sonrası mimarlık ofisi hepimizi ikna etti. Bu bağımsızlık ne demek biliyor musunuz?  Altyapı! 

Altyapı projemizin maliyetinden bahsedilmedi. 60 milyon dolar! Ama biz altyapı yaparken, ne 

demiştim ilk seçildiğimizde? ‘Futbolu bir yere taşıyacağız, Dereağzı tamamen ve tamamen 

futbol dışı branşlar için kullanılacak. Eskidi, yorgun, faz faz özellikle de Hulusi Bey’in baskısıyla 

ilk olarak voleyboldan başlayacağız. Sadece orada voleybol tesisimiz olmayacak, 4-5 bin kişilik 

bir voleybol tesisi de yapmayı kararlaştırdık. Biz, bunları konuşabilecek konuma geldiysek 

nereden nereye geldiğimizi algılamanızı sizlerden rica ediyorum. Bu akşam maçımız var. 

Samandıra’ya gittim, hocayla da, futbolcularla da konuştum.  
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Bizim yönetim olarak yapacağımız tek şey takımın başını dik tutmak, destek ve moral vermek, 

motivasyon vermek. Kadroyu biz yapmıyoruz. Tabii ki biz yapmayacağız, yapmadık, hiçbir 

zaman da o yatağa girmeyiz. Ama biz futbolcularımıza inanıyoruz, destekliyoruz. Hoca 

konusunda herkesin diyeceği bir şey olabilir. Burada da istikrardan yanayız. Artık her sene 

baştan başlayı istemiyoruz. Onun için 2 sene kontrat yaptık, böyle bir yükümlülüğe girdik. Bunu 

da burada ifade etmek istiyorum. Bedri Baykam’a teşekkür etmek istiyorum. Çok önemli 

noktalara değindi. Her zaman dediğim gibi, başkan olmadan önce de, ‘Fenerbahçe’nin en 

büyük rakibi Fenerbahçe’dir.’ Bunu unutuyoruz. Bu duygu, realite ne yazık ki her geçen gün 

kuvvetlenerek daha da ileri noktaya gidiyor. Mesela hisse satışımız. Bütün kulüpler hisse sattı. 

Bizden önceki yönetimler de bizim hissemizi sattı. Biz yapınca olay oluyor. Bir de hisseyi ben 

almışım. Ben öyle gizli saklı bir işi, 60 bin üyesi, 30-35 milyon taraftarı olan Fenerbahçe’den 

gizli yapıp gece yatağa girerken rahat uyuyacağımı mı düşünüyorsunuz. Neden gizli saklı 

yapma ihtiyacım olsun? ‘Bu konjonktürde Trump’ın borsaları altüst ettiği, ülke realitesinde 

ekonominin siyaseten negatif etkilendiği bir ortamda bu satışı yapmak hem de CitiBank 

üzerinden, helal olsun’ demek madalyonun bir yüzü, öbür yüzü burada paranoya yaratmak. Biz 

bu hisse satışını futbolcu maaşı ödemek için yapmadık. Kulübümüzün geleceği için yaptık. 

Onu da Erol Bey anlattı. Veya her kulüp Cumhurbaşkanımıza gider. Ama Ali Koç gidince olay. 

Camiamızı şu konuda da tenkit ediyorum. Bana değil, Fenerbahçe Başkanına çok aşağılık 

şekilde dil uzatanlara niye hiç tepki vermiyorsunuz? Biz camia olarak tek tepkiyi kendimize 

vermeye artık alıştık. Bizi o noktaya getirdiler. Farkında değilsiniz. Bırakacağım gün bunları çok 

daha farklı bir şekilde… İçimde tutuyorum yıllardır ama bu da gidişat değil. Kaç kulüp 

Cumhurbaşkanımızı ziyaret etti, niye biz ziyaret edince problem? Arazi işlerimiz var, vergi 

işlerimiz var, banka yapılandırmamız var, ecrimisiller var, vakıflarla işimiz var, millî emlakla 

işimiz var… Biz dayanırız. Ben de bu kadar dayanıklı olduğumu bilmiyordum. Ama inanın her 

seferinde böyle bulamazsınız. Biz yönetimimiz, başkanımız kimse Aziz Başkana da son 

dönemde çok çirkin saldırılar yapılmıştı, beğenseniz de beğenmeseniz de mevkiye saygı 

duymak durumundayız ve bizi kim yönetiyorsa sonuna kadar desteklemek durumundayız. 

Burada ültimatomlar vermek, ‘Fenerbahçe dinamiklerini bilmiyorsanız şöyle olur vs.’ demek… 

Saygı duyarım. Ders alacağım bir şey varsa da o dersi alırız. Katılmıyorsam da ‘Katılmıyorum.’ 

derim. O yüzden lütfen kenetlenelim ve ileriye dönük olumlu hedeflere odaklanalım. Kim bilir şu 

önümüzdeki haftalarda neler olacağını? Ben Jose Mourinho’ya buraya ilk geldiği zaman şunu 

söylemiştim; ‘Burası her yere benzemez.’ Aslında hiçbir yere benzemez. Bazen biz bile 

tanıyamıyoruz neye benzediğini. ‘Ne kadar büyük hoca olursan ol bir evvelki Portekizli hocamız 

da benzer hatayı yaptı ülkeyi iyi tanı. Bu sene ne olur bilmiyorum, seninle seneye şampiyon 

olacağımıza hiç şüphem yok, bu sene de yaparsan arka arkaya şampiyonluklar gelir.’ dedim.  
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Ama bu ülke senin çalıştığın hiçbir yere benzemez dedim. O da öğreniyor. Hepinizi tenzih 

ediyorum. Beni herkes eleştirebilir. İlk yılımız. Aldığım en büyük eleştiri Fenerbahçe TV’de 

eleştirilere izin vermemizdi. İstesek bugün basına kapalı yapardık. Binlerce kişi gelecekmiş, en 

eleştiriler olacakmış, adaylar çıkıp kongre çağrıları yapacakmış… Canlı yayınlamazdık 

korksak, kendimize güvenmesek, inanmasak. Bugün bir hashtag yapmışlar. Neredeyse onu 

yapanların çoğu trol hesaplar ama aynı hashtag. Yaş icabı ben bile tam anlamıyorum bu işlerin 

sosyal medyada nasıl döndüğünü ama kimse Fenerbahçe’yi sosyal medya üzerinden ele 

geçiremez. Geçirmemeli. Hepimiz bu konuda var gücümüzle dikkat etmeliyiz. Sizleri tenzih 

ediyorum. Bize vereceğiniz her türlü tenkite de açığız. Ben hayatımda ne bir gazeteyi, 

televizyonu aradım. İçimden geçen bir medya mensubuyla ilgili patrondan, müdürden bir 

talepte bulundum. Bir kişi ‘Yaptı.’ diyemez. Veya sipariş haber de yaptırmadık. Belki o yüzden 

bize saldırmanın maliyeti olmadığı için ipini koparan bu şekilde yapıyor. 

Sizleri tenzih ediyorum, söyleyeceklerim sizlere ve Fenerbahçe’nin futboldaki sonuçlarını saf 

ve temiz duygularıyla üzülerek haklı şekilde eleştirenlere değil hiçbir şekilde. Ama bir de ilk 

gününden beri Fenerbahçeli gibi görünüp her bir başarıda sessiz kalıp en küçük olumsuzlukta 

camiamızı moral ve motivasyon açısından düzenli ve kasti bir şekilde yıpratmaya çalışanlara 

mesajım. Gayet de iyi biliyoruz kim olduklarını. Fenerbahçe’yi eleştirme yeri burasıdır. Hakan 

Bey’e de geldiği için saygı duyuyorum. Çıkıp beslediğiniz, insanlara haberler yaptırıp 

röportajlar verip olmaz. Aziz Başkan da diyordu, ben de Aziz Başkana zamanı geldiği zaman 

dedim, ‘Fenerbahçe’yi eleştirecekseniz yeri burasıdır.’ Bu kürsü herkese açıktır. Oradan 

bağırıyorsun ‘5 dakika, 5 dakika…’ Ne olur 2 dakika ekstra konuşsa? 3 ayda bir toplanıyoruz. 

Çok mu zor? ‘Dinlemek istemiyorsan git.’ diyorum ‘gitmeyeceğim.’ Diyorsun. O zaman 

dinleyeceksin. İlkokul arkadaşımdır konuştuğum kişi. Hepimiz saygısızlık ve hakaret olmadığı 

müddetçe birbirimize her şeyi söyleyebilmeliyiz. Buradan çıkarken de yek vücut çıkmalıyız. 

Medeniyet budur. Medeni kulüpte böyle işler. Rica ediyorum. Eski yöneticiler vs., gelin burada 

konuşun. (YDK) Başkanımız da eski yönetici. Eski yöneticilerimize daha uzun süre verelim. 

Ama burada konuşalım, aramızda konuşalım. Onun için Bedri Baykam’a teşekkür ediyor. 

Cumhurbaşkanımız sağ olsun bizi kabul etti. Toplantıda Çevre ve Şehircilik Bakanımız Sayın 

Murat Kurum da vardı. Uzun süredir bekleyen gayrimenkul projelerimizi istişare ettik. Burada 

konuştuğumuz 3 proje vardı. Biri salonumuzun yanındaki arazi, Ülker’le ortak olduğumuz. 

İkincisi kolej, üçüncüsü de Maltepe’de bize verilen araziye 60 dönüm daha arazi lazım. Niye 

lazım? 7 sahamızı sığdırdık ama bize bir gölet lazım. Bu işteki en büyük masraf su. Doğal 

sularla sahalarımızı suladığımız suların akacağı bir gölet. Bir depo düşünün. Onun üzerine bir, 

iki tane daha saha koyabilirsek o da çok önemli bizim için. Onu konuştuk, koleji ve Ülker’i 

konuştuk. Stat projemizi ilk defa size sunduk.  
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Sayın Bakanımızla stat projemizin üstünden henüz detaylı şekilde geçmediğimiz için 

Cumhurbaşkanımıza sunmayı şeklen doğru bulmadık. Diğer taraftan Nedim Keçeli’nin –Seba 

Grup bu işin duayenleri- çok fazla göstermediği, Kenan Evren’deki proje gerçekten dinleyince 

bizim ağzımız sulandı. Hamdi Bey Maltepe’de izinleri, her şeyi aldı, inşaatı başlattı, bitirişi 

Nedim’e veriyor. Kendisi tamamen Dereağzı ve Ülker’le ilgileniyor. Birçok gece sabahın nasıl 

olmayacağını bilerek yattık. Ne demek? Biz bu maaşı nasıl ödeyeceğiz yarın? Çok direndik, 

yalvardık, insanlara gittik, Allah razı olsun hepsinden. Sanmayın ki hepsini kendimiz yaptık. 

Ama bir şekilde Fenerbahçe’nin mekanizmasını hayata geçirerek yaptık. Ama yükümlülüğü 

yerine getirememek için gece uyuyamamak kimseye nasip olmasın. Herkesin kendi dertleri, 

üzüntüleri, acılar var ama şunu söyleyeyim; o kadar mutluyum ki, en azından mali bağımsızlık 

konusunda hepinizin iftihar edeceği bir duruma iki bilemediniz üç ay sonra gelecek olmaktan. 

Sayın Cumhurbaşkanımıza teşekkür ediyorum bizi kabul ettiği, projelerimizi dinlediği ve destek 

verdiği için. Sonra Bakanlığa gittik, Murat Bey’le orada biraz daha istişarelerde bulunduk. 

Kendisi çok pragmatik ve sonuç odaklı. Ziraat Bankası’yla ertesi gün görüştük. Dolayısıyla 

daha fazla bunları uzatmak istemiyorum. Sayın Cumhurbaşkanımıza ve Sayın Bakanımıza çok 

teşekkür ediyorum. İnşallah konuştuğumuz projeler mutabık kaldığımız noktalar en kısa 

zamanda hayata geçecektir. Kamil Mehmet Bilge Bey’e teşekkür ederim açık ve eldivensiz 

şekilde konuştuğunuz için. Duygularınızın bir kısmına ortağım. Bir kısmına katılamıyorum. 

‘Tesis duymak istemiyorum.’ diyorsunuz. 6 sene yöneticilik yaptığım dönemde de böyle olaylar 

olmuştu. ‘Başarı istiyorum, şapkayı önümüze koyalım.’ Hem tesis yapmalıyız hem de başarılı 

olmalıyız. Biri birinden bağımsız olmamalı. Sizin sarf ettiğiniz sözler benim de düşündüğüm, 

yaralayan sözler. Teşekkür ediyorum. Katılımınız, sabrınız için teşekkür ederim. Buraya çıkıp 

olumlu, olumsuz konuşan herkese samimi duygularını paylaştıkları için teşekkür ederim. Genel 

Kurul çağrısı oldu. Mutabık değiliz. Artık demin ifade ettiğim konuları hayata geçirmenin 

zamanı. 6 hafta, 18 puan var. Neyin ne olacağı belli olmaz. Her hâlükârda biz görevimizin 

başındayız. Bir sonraki buluşmamızda göreceksiniz bambaşka bir havada bambaşka bir 

ortamda bambaşka şeyleri konuşuyor olacağız. Sizin yaşadığınız üzüntüleri, hayal kırıklıklarını 

inanın biz de yaşıyoruz. Onun için özür dileriz. Futbol açısından yapabileceğimizin en iyisini 

yaptığımızı düşünüyorum bu sene özelinde. Bu buhran dönemi de bir yerde bitecektir. İnşallah 

6 hafta içinde biter. Bitecektir. Bittiği zaman da iş bambaşka yerlere gidecektir. Hepinizi sevgi 

ve saygıyla selamlıyorum, katıldığınız için teşekkür ediyorum. 
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Yüksek Divan Kurulu Başkanı Mehmet Şekip Mosturoğlu 

Değerli arkadaşlar, toplantımız bitmiştir. Temmuz ayı olağan toplantısında görüşmek 

dileğiyle, teşekkürler. 
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   Mehmet Şekip MOSTUROĞLU 

 

 

 

 

 

     Başkan Vekili                    Sekreter                        Yazman                    Yazman 

  Hakkı KURTULUŞ      Mehmet Levent HATAYLI      Çağlar ÖZDEMİR Elizabet UĞURLU 


